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Baņķieru astoņkājis

T o, ka visi viņi tur maitas un nelieši, zina katrs sevi cienošs “virtuves poli
tiķis”. Tāpat kā to, ka “ņem visi”, jautājums tikai, cik kuram augsta tā 
alkatības latiņa. Arī jēdziens “nevainības prezumpcija” mums kļuvis tik 
stiepjams un staipāms, ka nav īsti saprotams, no kurienes jāsāk stiept un 

staipīt. Beidzamo divu nedēļu baņķieru skandāli apliecina – mūsu ierindas pilso
nim tik ierastā pozīcija – “visapkārt blēži un bandīti” – apstiprinās vēl un vēlreiz.

“Trasta komercbankas” maksātnespējas process, valsts galvenā baņķiera 
Ilmāra Rimšēviča nedienas ar KNAB, “ABLB Bank” pieķeršana nerezidentu biz
nesa nišā, “Norvik bankas” īpašnieka atklāsmes par lietu kārtošanas nacionāla
jām īpatnībām – tas viss lej teju vai Misisipi ūdens daudzuma cienīgus plūdus uz 
sazvērestības teoriju dzirnavām. Ja no visa šī teoriju apjoma varētu ražot elek
trību, tad, ziniet, mēs varētu vienā mirklī pusi Eiropas Savienības apgādāt ar 
bezmaksas elektroenerģiju. Kas tik viss nav dzirdēts, par ko tikai domu giganti 
interneta komentāros nespriedelē, kādi tik astoņkāja taustekļu piesūcekņi nav 
piezīdušies mūsu daudzcietušās valsts finanšu sistēmai... Un, protama lieta, bez
galdaudzie eksperti, speciālisti, zinātāji un vērotāji teju vai paši bijuši klāt kukuļu 
ņemšanas – došanas procesos, paši “no pirmajām rokām” ja ne zina, tad vismaz 
nojauš par šīs bēdu ielejas īstajiem apmēriem.

Pat tad, ja arī nav īstas skaidrības, kas, kur, kāpēc ir noticis, pārliecība ir neiz
kustināma kā Hūvera aizsprosta betona bluķi uz Kolorādo upes. Ja nav argumen
tu, tad ir ticība. Bet ticība, kā zināms, nav jāargumentē. “Es neticu, ka Rimšēvičs 
ir vainīgs!” – saka vieni. “Es ticu, ka KAUT KAS tur noteikti ir!” – pie Bībeles gata
vi zvērēt otri. “Skaidrs, ka “mazgā”!” – uzsver vieni. “Bet jūs pierādiet,” norāda 
otri. “Tas ir hibrīdkarš pret Latviju!” – skaļi proponē pirmie. “Sen jau vajadzēja 
tos blēžus publiski kārt tuvējā dižozolā!” – ne mazāku pārliecību un ticību tais
nības uzvarai demonstrē otrie. Tikai vienā jautājumā visu pušu viedokļi saskan 
– sak, tikai šajā valstī kaut kas tāds vispār var notikt. Jo Latvijā viss ir slikti! Šai 
aksiomai, gluži kā pamatvērtībām ģeometrijā, nav nepieciešami pierādījumi.

Neiedziļināsimies visai trūcīgajā informācijas daudzumā, lai izteiktu kādu 
nebūt publisku verdiktu par vainas līmeni vienam vai otram, neskatīsimies 
šoreiz, tieši kurš un tieši ko ir kādam devis, atņēmis vai kā citādi ietekmējis. Ar 
šiem jautājumiem lai nodarbojas iestādes, kurām jāveic izmeklēšana, uzraudzī
ba un apsūdzēšana. Banālajā frāzē “izmeklēšanas intereses” tomēr ir zināma 
patiesības deva – nu, nevar izmeklētāji tagad prasīgajai sabiedrībai celt galdā 
visu, kas “izrakts” leknajā korupcijas un negodīga banku biznesa druvā. Tāpat ir 
pilnīgi skaidrs, ka gan pa īstam vai potenciāli vainīgie, tāpat kā gluži nevainīgie 
un nepelnīti pie karātavām aizvelkamie uzstās uz savu nevainību vienādi ska
ļās balsīs. Tomēr skandāli ar un ap atsevišķām Latvijas komercbankām, kukuļ
ņemšanas trādirīdi ap Latvijas Bankas prezidenta personu, no dziļā meža pēkšņi 
izlīdušo liecinieku pārsteidzošie atklājumi parāda kādu būtisku niansi pašmāju 
politikas un tieslietu sistēmā. Proti, par vienu un to pašu (vai vismaz ļoti līdzīgu) 
norisi, notikumu vai nodarījumu vieniem un tiem pašiem varas vīriem un sie
vām ir radikāli pretējs viedoklis un arī rīcība. 

Piemēram, koalīcijas lielpartija Zaļo un Zemnieku savienība jau kuro gadu un 
pat gadu desmitu jēdzienu “nevainības prezumpcija” aktīvi izmanto, ja runa 
ir par mūsu pilsētas atstādināto mēru – sak, mums viņš ir un paliek premjera 
kandidāts (tas, nenoliedzami, nav tāpēc, ka no Ventas krastiem nāk itin brangs 
finansējums ZZS darbībai), jo mūsu valstī pastāv “nevainības prezumpcija”. 
Nezinātājiem jāpaskaidro, ka šis jēdziens vismaz tradicionālajā izpratnē nozīmē 
to, ka neviens nav vainīgs, līdz par to nav lēmusi tiesa. Savukārt Rimševiča gadī
jumā staipīgā “prezumpcija” ir spēkā tikai teorētiski – tie paši cilvēki, kas svied
riem vaigā aizstāv katras tiesiskas valsts pamatprincipu Ventas krasta pilsētas 
priekšnieka gadījumā, baņķieri ar vieglu sirdi pamet zem ātrvilciena. Jo valsts 
labās slavas vārdā galvenajam baņķierim būtu jāliek pie malas sava amata 
pilnvaras. Jo nesmuki, teiksim godīgi, taču izskatās, ka valsts centrālās ban
kas bosu šitā vazā pa “knābiem”, šnābiem un citādām iestādēm. Kā jau teikts, 
neanalizēsim šeit to, cik un kā mēs katrs ticam Rimšēviča vainai, vai, tieši otrā
di, nevainīgumam. Tāpat nav būtiski vismaz šajā kontekstā, vai visu skandālā 
iesaistīto banku, baņķieru un finansistu teju vai vienlaicīga iekļūšana skandālā 
ir tikai sakritību virkne, vai arī speciāli inspirēts “hibrīdkarš” pret Latvijas finan
šu sistēmu. Jo ticība ir iracionāls jēdziens – tā vai nu ir, vai nav. Ar faktiem ticī
bai maz sakara. 

Tomēr jautājumus šāda gumijas stiepšana uzdot liek. Un pats galvenais no 
tiem – cik gatavi esam uztvert racionāli, argumentēti un, svarīgākais, pēc iespē
jas bezkaislīgi šādus patiešām nopietnus satricinājumus, neieslīgstot interneta 
komentētāju cienīgā histēriskā bļaušanā? Un visbeidzot – vai mūsu tiesībsargi 
(sākot no policijas izmeklētāja un beidzot ar Augstākās Tiesas tiesnesi) ir gatavi 
precīzi un profesionāli šādās sarežģītās lietās nošķirt graudus no pelavām, atšķirt 
prastu faktu falsifikāciju (moderni sakot – visa līmeņa “troļļošanu”) no patiešām 
nozīmīgiem faktiem? Ja atbilde uz šiem jautājumiem ir pozitīva, tad esošā sarež
ģītā situācija drīzāk valsts reputācijai dos tikai pozitīvu grūdienu. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

JAUNI TEHNISKĀS APSKATES 
NOTEIKUMI

Kopumā tiks saglabāts šobrīd spēkā esošais 
tiesiskais regulējums attiecībā uz transportlīdzek
ļu tehniskā stāvokļa un aprīkojuma novērtēšanu 
transportlīdzekļu tehniskajā apskatē.

Jaunajos noteikumos tiek pārņemta Eiropas 
Savienības (ES) direktīva par tehnisko apskati, un 
atbilstoši direktīvai MK noteikumos tiks nostipri
nātas prasības, kas jau šobrīd tiek īstenotas attie
cībā uz tehniskās apskates stacijām un to aprīko
jumu, inspektoru kvalifikāciju, apskates procesa 
un kvalitātes uzraudzību. 

Tāpat tiks precizētas un atsevišķos gadījumos 
arī paaugstinātas prasības attiecībā uz atsevišķu 
trūkumu vai bojājumu vērtējumiem tehniskajā 
apskatē kā, piemēram, transportlīdzekļa bremžu 
darbība, gaismas ierīces u.c.. 

Jaunajos noteikumos būs arī izmaiņas tran
sportlīdzekļu trūkumu un bojājumu numerācijā 
un turpmāk tā būs vienota visā ES. Tas nozīmē, 
ka, iegādājoties automobili jebkurā ES valstī, pēc 
trūkumu un bojājumu numerācijas varēs pārlieci
nāties par pēdējā tehniskajā apskatē fiksētajiem 
trūkumiem un bojājumiem.

ĢIMENĒM, KURĀS IR NE MAZĀK KĀ 
DIVI BĒRNI – PAPILDUS PIEMAKSA

Piemaksas pie ģimenes valsts pabalsta par divu 
un vairāk bērnu no viena līdz 20 gadu vecumam 
audzināšanu apmērs par diviem bērniem būs 10 
eiro mēnesī, par trīs bērniem – 66 eiro mēnesī. 
Par katru nākamo bērnu piemaksas apmērs būs 
par 50 eiro mēnesī lielāks nekā par iepriekšē
jo kopējo audzināmo bērnu skaitu ģimenē. Tas 
nozīmē, ka par četriem bērniem piemaksa būs 
116 eiro mēnesī, par pieciem bērniem – 166 eiro 
mēnesī, par sešiem bērniem – 216 eiro mēnesī, 
par septiņiem bērniem – 266 eiro mēnesī u. tml. 
Lai VSAA varētu veikt nepieciešamās izmaiņas 
informācijas sistēmās, paredzēts pārejas periods. 

Proti, VSAA aprēķinās piemaksas apmēru par 
periodu no 2018. gada 1. marta un izmaksās to 
ne vēlāk kā līdz 30. aprīlim.

IZMAIŅAS VALSTS NODEVAS 
UN KANCELEJAS NODEVAS APMĒRĀ

Turpmāk, iesniedzot izpildu rakstu vai citu izpil
du dokumentu izpildei, maksājama valsts node
va 3 eiro apmērā līdzšinējo 2,85 eiro vietā. Ja 
persona vēlēsies iesniegt tiesā sūdzību par zvē
rināta tiesu izpildītāja lēmumiem vai rīcību, tad 
valsts nodeva par rīcību pārsūdzēšanu būs 25 
eiro apmērā. Savukārt par izpildu raksta dub
likāta izdošanu maksājama kancelejas node
va 15 eiro apmērā. Personām, kas ģenerējušas 
valsts nodevas rēķinu līdz 28.02.2018.un rēķinu ir 
apmaksājušas, bet līdz 28.02.20108. nav iesnie
gušas izpildu dokumentu izpildei, būs nepiecie
šams piemaksāt trūkstošos 0,15 EUR, maksājuma 
mērķī norādot iepriekš ģenerētā rēķina numuru. 
Savukārt personām, kas ģenerējušas valsts node
vas rēķinu līdz 28.02.2018., bet rēķinu vēl nav 
apmaksājušas, jāģenerē jauns rēķins par pilno 
summu un jāveic apmaksa maksājuma mērķī 
norādot jaunā rēķina numuru.

AUGSTĀKA AKCĪZES NODOKĻA 
LIKME ALKOHOLAM

No 1.marta stājās spēkā jaunie grozījumi liku
mā „Par akcīzes nodokli”, kas paredz akcīzes 
nodokļa likmes paaugstināšanu visa veida alko
holiskajiem dzērieniem. Latvijas Alkohola nozares 
asociācija norāda, ka lielākais cenu pieaugums 
gaidāms stiprajiem – ap 40% alkohola satura – 
dzērieniem, litra pudeles cenai paaugstinoties 
par aptuveni 1,5 eiro. Vīna cena palielināsies par 
nepilniem 15 centiem par pudeli. Turpretī puslit
ra alus pudeles cena palielināsies par aptuveni 10 
centiem. Savukārt 1522% alkohola satura alko
holiskajiem dzērieniem cena pieaugs par 25 cen
tiem par 0,75 litru tilpuma pudeli. 

No 1. marta vairākas 
izmaiņas normatīvajos aktos
No 1. marta stāsies spēkā vairākas izmaiņas normatīvajos aktos, kuras ietekmēs 
teju katru  Latvijas iedzīvotāju. Kas mūs sagaida?

Ventspils domes izpilddirektors 
atalgojuma ziņā pārspēj Valsts prezidentu, 
Ministru prezidentu un Saeimas spīkeri

Ventspils domes mājas lapā saskaņā ar 
Valsts pārvaldes likuma prasībām pieeja
ma informācija par šā gada janvārī domes 
deputātiem un amatpersonām izmaksātā 
atalgojuma apmēru. Ja deputātu atal
gojuma ziņā īpaša pārsteiguma nav, un 
daži domes vadībai pietuvinātie “pilsētas 
tēvi” kā saņēmuši, tā turpina saņemt teju 
desmit reizes lielāku atalgojumu nekā 
opozīcijas deputāti, tad domes izpilddirek
tora Alda Ābeles darba alga liks skaudībā 
noelsties ne tikai Latvijas lielo pilsētu iz
pilddirektoriem, bet arī valsts augstākajām 
amatpersonām. 
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Biedrība “Par taisnīgumu un atklātību”

Nošauj staltbriežus
Ventspils novada Ugāles pagastā uz lauka 
atrasti divi nogalināti staltbrieži. Pēc policijas 
atklātās informācijas, aizdomās turamo per
sonu šajā nodarījumā vismaz pagaidām nav. 
Tiesa, ir uzsākts kriminālprocess, bet vai tas 
noslēgsies ar kādu rezultātu, šobrīd ir grūti 
prognozējams. Šis neesot pirmais gadījums, 
kad konstatēti nomedīti staltbrieži, tomēr tas 
nenotiekot bieži.

Durvis vēris rehabilitācijas 
kabinets
Kopš piektdienas Olimpiskā centra 
“Ventspils” basketbola halles telpās ir pie
ejams arī fizioterapijas un rehabilitācijas 
kabinets, kļūstot par pirmo šāda veida un 
modernāko punktu pilsētā. Vadošais spe
ciālists ir Latvijā pazīstamais fizioterapeits 
Raivis Aršauskis. Kabinets paredzēts sporta 
skolas “Spars” audzēkņu un Ventspils spor
tistu veselības aprūpei. Noteiktā pieņemša
nas laikā pakalpojumus varēs izmantot arī 
pārējie ventspilnieki.

Pārbūvēs krustojumu
Sarkanmuižas dambī pie Ventspils Ūdens 
piedzīvojuma parka slēgts satiksmes apgrie
šanās punkts, jo te notiks dambja un Lauku 
ielas krustojuma pārbūve, kā arī luksofora 
izbūve pie blakus esošās Ventspils 6.vidus
skolas gājēju pārejas. 

Nakts patversme 
diennakts režīmā
Ņemot vērā ārā valdošo salu, Latvijas 
Samariešu biedrības nakts patversme Ventspils 
pilsētā darbojas diennakts režīmā. Tā nodroši
na cilvēkiem naktsmītni, īslaicīgu sociālo aprū
pi, sociālo un psiholoģisko rehabilitāciju, ēdi
nāšanu, personiskās higiēnas iespējas, kā arī 
apģērbu. Pakalpojums netiek nodrošināts per
sonām, kuras atrodas reibumā. Pajumti var 
rast līdz 40 personām vienlaicīgi.

Aptur darbus 
pie Būšnieku ezera
Pērnā gada stiprās lietavas ietekmējušas 
Būšnieka ezera krasta ietves un veloceliņa 
trases izbūves darbus. Ir pārāk kāpis ezera 
ūdens līmenis, kā dēļ arī ezera krasta augsne 
un zemsedze ir pārmitrināta. Līdz ar to tika 
nolemts būvdarbus pārtraukt līdz brīdim, kad 
laika apstākļi normalizēsies un būs iespēja
ma tehnoloģiski pareiza veloceliņa izbūve.

Tradīcija sumināt labākos 
darbuzņēmējus
SIA “”Ventspils nafta” termināls” suminājis 
darbuzņēmējus, kuri pērn uzrādīja augstākos 
rezultātus darba drošībā, organizācijas kultū
rā un pakalpojumu kvalitātē. Apbalvošanā, 
kas notika trešo reizi, sumināti laureāti pie
cās kategorijās un balvas saņēma SIA “Impel 
Serviks”, SIA “Ostcelts Būve», «Inspecta 
Latvia”, SIA “Latteps” un SIA “Multicomp”.

Piemiņas vieta Lāčplēša kara 
ordeņa kavalieriem
Lai godinātu Lāčplēša kara ordeņa kavalie
rus, vienlaikus kā godinājums Latvijas simt
gades jubilejā pie Ventspils pilsētas domes 
ēkas tiks labiekārtota un apgaismota piemi
ņas vieta, kurā tiks uzstādīts apstrādāts pie
miņas akmens – stēla. Tās autors ir māksli
nieks Jānis Strupulis. Akmenī būs iegravēts 
uzraksts “Par Latviju!” un to 15 Ventspils pil
sētas un novada iedzīvotāju vārdi, kuri saņē
muši Latvijas valsts pirmo augstāko apbalvo
jumu – Lāčplēša Kara ordeni.

VENTSPILĪ PAŠVALDĪBĀ LEMTAIS

Dome aizņemsies  
160 000 eiro 
remontdarbiem 
1. ģimnāzijā

Ventspils pilsētas dome nolēmusi šogad 
ņemt Valsts kasē ilgtermiņa aizņēmumu 160 
tūkstošu eiro apmērā, lai varētu veikt remont
darbus Ventspils Valsts 1. ģimnāzijas telpās. 
Saskaņā ar pašvaldības vienbalsīgi pieņem
to lēmumu, aizņēmums tiks ņemts ar Valsts 
kases noteikto procentu likmi uz laiku līdz 
10 gadiem, pirmo aizņēmuma pamatsum
mu sākot atmaksāt ar 2019. gada 1. aprī
li. Aizņēmuma izņemšana plānota pa daļām 
attiecīgā kalendārā gadā noteiktas summas 
ietvaros. Aizņēmuma atmaksai dome sola 
garantēt pašvaldības budžeta līdzekļus.

Šī ir tikai viena neliela daļa no tā, kādus 
remontdarbus mācību iestādēs plāno veikt 
šogad. Pilsētas skolu modernizācijas projek
ta kopējās izmaksas ir 5,2 mlj. eiro. Lauvas 
tiesu jeb 4 mlj. eiro būs ES finansējums, daļu 
segs no valsts budžeta, bet domes iegul
dījums būs nepilns 1 mlj. eiro. Saskaņā ar 
nosprausto plānu, šogad 1. pamatskolā, 
Pārventas pamatskolā, Ventspils Valsts 1. 
ģimnāzijā, 4. vidusskolā un 6. vidusskolā 
iecerēts izremontēt kopumā 54 mācību tel
pas, tai skaitā trīs dabaszinātņu kabinetus. 
Piecās skolās tiks uzlabota arī informācijas 
un komunikācijas tehnoloģiju infrastruktūra. 
Kopumā skolu remontiem paredzēts izlietot 
2,1 mlj. eiro. 

Savukārt Ventspils tehnikumā par 2,5 mlj. 
eiro modernizēs aprīkojumu tajās telpās, kurās 
tas netika izdarīts pirms trim gadiem notiku
šās tehnikuma rekonstrukcijas laikā. Tās ir tel
pas, kurās prasmes apgūst metināšanas, elek
tronikas un datorsistēmu tehniķu un citu prog
rammu audzēkņi.

1,078 mlj. eiro 
aizņemsies plūdu 
riska samazināšanas 
pasākumiem

Plūdu riska samazināšanas pasākumu 
Ventspils pilsētā īstenošanai, Ventspils pilsē
tas dome nolēmusi ņemt aizņēmumu Valsts 
kasē kopumā 1,078 mlj. eiro apmērā. Dome 
nolēmusi, ka aizņēmumu ņems ar Valsts 
kases noteikto procentu likmi uz laiku līdz 10 
gadiem. Plānots, ka aizņēmuma pamatsum
mu pašvaldība sāks atmaksāt tikai sākot ar 

Tieši pirms nedēļas dažāda ranga amatpersonu, kā arī vācu arhitektu Deivida Kuka un Martina Hāsa, būvnieku un citu intere-
sentu klātbūtnē tika nosvinēti Ventspils mūzikas vidusskolas ar koncertzāles funkciju jaunās ēkas spāru svētki. Ēka tagad ir 
zem jumta, tomēr vēl veicamo darbu ir daudz. Plānots, ka turpat 31 mlj. eiro dārgās jaunās ēkas atklāšana varētu notikt  
2019. gadā.

31 mlj. eiro vērtās Ventspils koncertzāles 
spāru svētki nosvinēti

Kā pasākuma atklāšanas laikā uzsvē
ra Kultūras ministrijas valsts sekretāre Dace 
Vilsone, “Ventspils Mūzikas vidusskolā talan
tus spodrina katrs desmitais Ventspils skol
nieks, par mūzikas izglītības iespējām intere
sējas un to aktīvi izmanto visa reģiona bērni 
un jaunieši, turklāt šī tendence ir aizvien pie
augoša”. Viņa norādīja, ka bērni mūziku turp
māk varēs apgūt jaunās, modernās telpās. 
Tikmēr pašiem ventspilniekiem un jebkuram 
citam Latvijas iedzīvotājam vai viesim būs 
plaša iespēja baudīt visdažādākos kultūras un 
mākslas pasākumus reģionālajā koncertzālē. 

Bez šaubām, celtne ir arhitektoniski ļoti 
veiksmīga un interesanta, tās īstenošanā 
izmantota virkne inovatīvu metožu un ideju, 
kļūstot par zināmā mērā unikālu projektu 
Latvijas mērogā. Tomēr daudzu prātus jopro
jām urda doma, kā tik salīdzinoši mazā pilsētā 

iespaidīgo kultūras centru piepildīt ar notiku
mu klāstu? Tas nebūs viegli, jo paralēli darbī
bu turpinās arī teātra nams “Jūras vārti”, kurā 
notiek praktiski visi lielākie un nozīmīgākie 
teātra, operas, simfoniskās mūzikas un cita 
žanra mūzikas koncerti. Kā Ventspils pilsētas 
pašvaldībai izdosies šo pīrāgu sadalīt draudzīgi 
un cik būtisku atdevi Latvijai sniegs šis iespai
dīgais centrs – Mūzikas vidusskola un koncert
zāle – varēsim sākt izvērtēt nākamajā gadā.

Ventspils koncertzāli un mūzikas skolas ēku 
uzsāka celt tieši pirms gada – pērn februārī. 
Ēkas kopējā platība būs 6883 kvadrātmetri. 
76% telpu paredzētas skolas vajadzībām, bet 
24% – komerciālo un nekomerciālo koncertzā
les funkciju īstenošanai. Gada laikā kopš ēkas 
būvniecības sākuma ir samontēta lielākā daļa 
jumta tērauda konstrukciju. Konstruktīvi pilnī
bā izbūvēta ēkas tehnisko telpu daļa, mazā 

zāle, ātrija zona ar administratīvajām telpām 
un bibliotēku. Virs lielās zāles izbūvētas pār
seguma tērauda konstrukcijas un puse no 
dzelzsbetona pārseguma. Izbūvētas arī 85% 
Mūzikas vidusskolas nodarbību telpu, martā 
plānojot pabeigt arī atlikušo trešā un ceturtā 
stāva tehnisko telpu izbūvi ēkas rietumu pusē. 
Pirmā un otrā stāva telpās, kurās ir pārsegumi, 
tiek veikta iekšējo inženiertīklu izbūve. Ēkas 
ārējie inženiertīkli praktiski jau ir pabeigti.

Ēkas projektu izstrādājis vācu arhitek
ta Deivida Kuka pārstāvētais arhitektu birojs 
«Haascookzemmrich Studio 2050”. Būvdarbus 
veic būvnieku apvienība “Merks–Ostas celt
nieks”, kas uzvarēja iepirkuma konkursā ar 
piedāvāto līgumcenu 25,63 mlj. eiro bez pie
vienotās vērtības nodokļa (PVN). Ieskaitot PVN 
21% apmērā, ēkas būvniecība kopumā izmak
sās aptuveni 31 mlj. eiro. 

2020. gada 1. aprīļa, šim nolūkam izmantojot 
domes budžeta līdzekļus. 

Šis aizņēmums tiek ņemts saistībā ar 
Vidumupītes plašajiem attīrīšanas un labie
kārtošanas darbiem. Kopumā plānots veikt 
plūdu un krasta erozijas risku apdraudējumu 
novēršanas pasākumus Ventspils pilsētā pie
cos objektos. Darbi jau rit pilnā sparā kopš 
rudens, bet viss projekts tiks īstenots laika 
posmā līdz 2020. gadam. 

Atvēl 370 000 
eiro sociālo jomu 
organizācijām

Ventspils pilsētas pašvaldība no budžeta 
līdzekļiem atvēlējusi 370 tūkstošus eiro ar 
sociālo jomu saistīto sabiedriskā labuma snie
dzēju organizāciju darbības nodrošināšanai, 
atsevišķu pašvaldības funkciju deleģēšanai un 
pakalpojumu pirkšanai.

Kopumā finansējums tiks sadalīts 23 bied
rībām un nodibinājumiem: Invalīdu biedrī
bai, pensionāru biedrībai "Ventspils liedags", 
Ventspils novada politiski represēto apvienī
bai, Latvijas Nedzirdīgo savienības Ventspils 
reģionālai biedrībai, Latvijas Neredzīgo bied
rības Ventspils teritoriālai organizācijai, alter
natīvās aprūpes centram “Žēlsirdības māja”, 
Latvijas Antihitleriskās koalīcijas asociācijai, 
fondam “Dzīvības maize”, sociālās un garī
gās rehabilitācijas centram “Vairogs”, “Pērļu 
pasaulei”, Latvijas Sarkanajam krustam , dia
konijas centram Ventspilī un citām.

Atbalsta centrs ģimenēm un bērniem ar 
īpašām vajadzībām “Cimdiņš” sniedz soci
ālās rehabilitācijas pakalpojumus katru darba 
dienu vismaz 20 bērniem un jauniešiem ar 
īpašām vajadzībām, kuru dzīvesvieta ir dekla
rēta Ventspils pilsētā. “Cimdiņa” darbībai atvē
lēti 52,1 tūkst. eiro.

Latvijas Samariešu apvienība nodrošina 
nakts patversmes pakalpojumus Ventspils pil
sētā. Tās darbība ir īpaši svarīga tieši tagad, 
kad laukā valda liels sals. Biedrība nodro
šina pakalpojumus katru nakti vismaz 30 
bez noteiktas dzīvesvietas vai krīzes situācijā 

nonākušām personām. Sniedz dažādus citus 
sociālos pakalpojumus, tādēļ šiem mērķiem 
atvēlēti 204 tūkst. eiro.

Martā Sociālais dienests izsludinās iedzī
votāju sociālā atbalsta projektu finansēšanas 
konkursu. Atbalsts paredzēts fiziskām un juri
diskām personām, kuras vēlas ar savu darbī
bu veicināt sociālo pakalpojumu un citu atbal
sta pasākumu sniegšanu Ventspilī dzīvojošām 
sociāli mazaizsargātām un riska iedzīvotāju 
grupām. Šim mērķim paredzēti līdzekļi 6000 
eiro apmērā.

Brīvdabas muzejā par 
0,488 mlj. eiro plāno 
būvēt laivu nojumi un 
ekspozīciju

Ventspils Piejūras brīvdabas muzejā drīzā 
nākotnē plāno izbūvēt jaunas nojumes 20 
vēsturiskajām laivām, kā arī izveidot ar zvej
niecību saistītu ekspozīciju, šim nolūkam tērē
jot 488 322 eiro.

Pilsētas pašvaldības deputāti vienbalsīgi 
atbalstīja projekta "Laivu nojume Piejūras brīv
dabas muzejā" iesniegšanu Eiropas Jūrlietu 
un Zivsaimniecības fonda atklātajā projektu 
iesniegumu pieņemšanas konkursā. Ja pro
jekts saņems atbalstu, tad muzejs tiks pie 
jaunām nojumēm 20 vēsturiskām laivām. Jau 
kādu laiku pakāpeniski norit darbs pie laivu 
restaurācijas. Šajā projektā iekļauta arī ar zvej
niecību saistītas ekspozīcijas izveide.

Kā norāda muzejs, Piejūras brīvdabas muze
jā esošā ar zvejniecību un jūras transpor
tu saistīto vēsturisko peldlīdzekļu kolekcija 
ir plašākā Latvijā. Pašlaik krājumā ir dažādu 
meistaru Kurzemē un Rīgas jūrmalas apkār
tnē būvētas un izmantotas 26 airu laivas 
un motorlaivas. Vienlaikus Ventspils muzejs 
var lepoties ar to, ka tā krājums ir plašākais 
muzeju apmeklētājiem pieejamais priekšme
tiskais vēstījums par zvejniecības tradīcijām 
visā Latvijā. Saskaņā ar koncepciju, projek
tētais laivu nojumes arhitektoniskais veidols 
organiski un tematiski iekļaušoties Ventspils 
Piejūras brīvdabas muzeja kopējā tēlā. 
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IZVESEĻOŠANĀS BRĪNUMS
Pirmo apstiprinājumu tam,  ka cilvēku kopums cenšas un 

arī spēj palīdzēt kādam nelaimē nokļuvušajam, Elita guvusi 
agrā bērnībā. Toreiz viņa kopā ar vecākiem un māsām Gitu 
un Ligitu dzīvojusi no pilsētas netālajā Tārgales ciemā. Bijuši 
vienkāršu ļaužu – tēvs traktorists, māte slaucēja. Darbs, pro
tams smags un nepateicīgs, gadījies, ka māte smagi saslimu
si. Tā laika medicīnas līmenim gandrīz vai neārstējami, tāpēc 
vecmāmiņa Līna, ticīgs cilvēks būdams, mudinājusi paļauties 
uz Dievu. Sarunājusi, ka vienā no dievkalpojumiem Ventspils 
baptistu draudze aizlūgs par viņas izveseļošanos, bet pirms 
tam Elita baznīcēniem norunās atbilstošu garīga satura dze

Kalpo 
Dievam un 
cilvēkiem
Ventspilniece Elita Lapiņa ir viena no biedrības 
“Palīdzības centrs “Spēkavots”” dibinātājām, di
vus gadu desmitus vada Latvijas Baptistu draudžu 
savienības Sieviešu kalpošanas apvienību Vents
pilī, tikpat ilgi strādā viņai piederošajā kafejnīcā 
“Betānija”, kas sniedz zupas virtuves pakalpo
jumus mazturīgām ģimenēm, krīzes situācijā 
nonākušajiem  un bezpajumtniekiem. Izsakot 
visdziļāko cieņu labdarībai kā tādai un dodot 
godu ļaudīm, kas grib un spēj materiāli palīdzēt 
līdzcilvēkiem, kad viņiem to visvairāk vajag, 
Elita atgādina par kādu atbildīgai sabiedrībai ne 
mazāk svarīgu aspektu – kalpošanu. Ar to sapro
tot smagu slimību piemeklētu, vientuļu cilvēku 
ilgstošu aprūpēšanu, atbalstu trūkumā nonākuša
jiem, morālu palīdzību postošu atkarību pārvarē
šanā, garīgu stiprinājumu tuvinieku zaudēšanas  
un citu smagu pārbaudījumu reizēs. Viņasprāt, 
kalpot var arī it kā netieši, rādot godīgas un 
pareizas dzīvošanas piemēru tiem, kas seko viltus 
vērtībām. Un iedrošinot viņus, ka agrāk pieļautās 
kļūdas gandrīz vienmēr iespējams labot un nostā
ties uz Dievam tīkama un sabiedrībai pieņemama 
ceļa. Elitai kalpošana kļuvusi par dzīvesveidu.

joli. Vecmāmiņas iedrošināta un saposta viņas šūtā kleitiņā, 
Elita to arī izdarījusi, savukārt mācītājs Žanis Ludvigs noturē
jis aizlūgumu. Māte par to zinājusi un, kā toreiz novērtējusi 
Elita, brīnums noticis – māte pēc kāda laika patiešām atlabu
si. Kaut gan vienlaicīgi tas šķitis arī likumsakarīgi un taisnī
gi, ka tik karstas viņu ģimenes un draudzes lūgšanas tikušas 
uzklausītas.

LIKA SARGĀTIES NO “OPIJA TAUTAI”
No šī gadījuma tālākai dzīvei Elita paturējusi atziņu, ka 

grūtā brīdi var nākt pie Dieva un cerēt uz viņa palīdzību, taču 
par ciešāku iesaistīšanos draudzes garīgajā dzīvē tobrīd vēl 
nav domājusi. Pēc ilgāka pārdomu laika baznīcu čaklāk sāku
si apmeklēt mamma, līdzi ņemot jaunāko no māsām Ligitu. 
Četrpadsmit gadu vecumā, vēl padomju laikā, māsiņa baznīcā 
arī kristīta. Par šo notikumu, kas pusaudzei šķitis gandrīz vai kā 
eksotisks piedzīvojums, un par interesantajām   nodarbībām 
baptistu draudzes interešu pulciņos viņa stāstījusi arī skolā. Tas 
nav paticis ateistiski noskaņotajai klases audzinātājai: par reli
ģijas kā  “opija tautai” lietošanu ģimenē pārmetumi un brīdi
nājums izteikts ne tikai viņai, bet arī vecākiem. 

Aizsteidzoties notikumiem priekšā – likumsakarība vai 
varbūt likteņa ironija, bet šī sirdī nebūt ne ļaunā pedagoģe 
vecumdienās , būdama slima un vientuļa, palikusi bez valsts 
un līdzcilvēku aprūpes. Un sakritis tieši tā, ka Elita no “reliģi
jas opija” skartās ģimenes  draudzes vārdā un pēc savas sirds 
aicinājuma palīdzējusi viņai cienījami sagaidīt mūža norietu. 
Lapiņus uz šādu rīcību savukārt pamudinājis kāds notikums, 
kuru viņi dedzīgi pārrunājuši, saskatīdami tajā Dieva klātbūt
ni:  vienudien itin kā ierastā lauku mājas situācijā nāves bries
mas draudējušas Elitas māsas divgadīgajai meitiņai. Bet kāda 
iekšēja balss viņas vecmāmiņai likusi pēdējā mirklī briesmas 
ieraudzīt un novērst. Kopīgi nospriests, ka Dieva labais darbs 
ir mudinājums arī viņiem nekavēties tādus darīt. 

GRŪTĪBĀS RADĪTS “SPĒKAVOTS”
Elitai agrā jaunībā  vairāk prātā bijušas laicīgās lietas  – 

izglītības iegūšana, darba vietas izraudzīšanās. Jā, arī ģime

nes dibināšana. Un viss veicies sakarīgi: Rīgā izmācījusies par 
tirdzniecības nozares speciālisti, dabūjusi darbu Kuldīgā, neil
gi pēc tam sastapusi Hariju, ar kuru saskanējušas domas par 
ģimenes veidošanu un pārcelšanos uz Ventspili, no kurienes 
bijis vīrs. Elitai tas bijis īsti pa prātam, jo šeit sabiedriskajā 
ēdināšanā strādājušas abas šai profesijā skolotās māsas. Elita 
turpinājusi darbu tirdzniecībā, pamazām aizvien aktīvāk līdz
darbojoties baptistu draudzes dzīvē un kļūstot par Sieviešu 
kalpošanas apvienības vadītāju.  Ventspilī laulātajiem dzimuši 
bērni Dace un Edgars, kuri pēc pilsētas skolu beigšanas Rīgā 
ieguvuši vērtīgas specialitātes – meita medicīnas, bet dēls 
sākumā sabiedriskās ēdināšanas, bet vēlāk – finanšu jomā. 
Nodibinājuši ģimenes, Elitai tagad jau ir trīs mazmeitas un 
mazdēls. Visi bezgala labi un mīļi, bet Reinim agrā vecumā 
atklāta reta, pagaidām grūti ārstējama slimība, kas izmainījusi 
ne tikai viņa, bet lielā mērā arī zēna vecāku, vecvecāku un pat 
daudzu Ventspils un Latvijas bērnu ar īpašām vajadzībām un 
viņu tuvinieku dzīvi. Jo Reiņa mammai un omītei pieticis apņē
mības un  gudrības, līdzīgi kā citviet Latvijā, nodibināt biedrību 
“Palīdzības centrs “Spēkavots”” nolūkā iedrošināt kopīgai dar
bībai līdzīgu likteņu ģimenes. Un apvienotiem spēkiem katras 
iespēju robežās strādāt, lai īpašie bērni, cik to pieļauj viņu kai
tes, un   viņu vecāki sabiedrībā tiktu uztverti – un arī kļūtu! – 
līdzvērtīgi visiem pārējiem. 

REINIS KĀ KATALIZATORS
Pamata darbs bijis atrast atbalstītājus un sponsorus, jo jeb

kuras šāda "kontingenta" aktivitātes prasa līdzekļus. Pirmā 
roku sniegusi Latvijas Baptistu draudžu savienība, Ventspils 
ostā strādājošie uzņēmumi, kas pēdējā laikā to dara ar pagā
jušajā gadā nodibinātās biedrības “Ventspils uzplaukumam” 
starpniecību, Ventspils Rotari klubs, privātie ziedotāji. Tas Elitai 
devis iespēju kopā ar meitu, daudziem jo daudziem aktīvis
tiem un brīvprātīgajiem palīgiem no Ventspils, Latvijas nova
diem un pat ASV jau desmit gadus pēc kārtas rīkot vasa
ras radošās nometnes “Cerību planēta” bērniem ar īpašām 
vajadzībām. 

Sieviešu kalpošanas apvienības dāmu organizētajā “Labo darbu dienas” tirdziņā baptistu draudzes dievnama sētā.
Baptistu draudzes Sieviešu kalpošanas apvienības organizēta-
jā kulinārijas izstrādājumu tirdziņā baznīcas sētā.
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Kā liecina domes publiskotā informāci
ja, Aldis Ābele šā gada janvārī “uz rokas” 
saņēmis 4206 eiro un 36 centus (2017.gada 
decembrī – 4003,7 EUR). Tikmēr par Ventspili 
ievērojami lielākās un arī bagātākās Rīgas  
pilsētas izpilddirektors, domes deputāts Juris 
Radzēvičs pērnā gada decembrī (par jan
vāri dati vēl nav publiskoti) algā saņēmis 
2365,59 eiro. Jūrmalas domes izpilddirektors 
saņēmis 2859,38 eiro, bet Daugavpils domes 
izpilddirektorei izmaksāti 1743,39 eiro, kuros 
ietilpst arī atvaļinājuma nauda 1091,75 eiro 
apmērā. Ventspils pilsētas domes izpilddi
rektors neto atalgojuma ziņā apsteidzis arī 
Valsts prezidentu ar 3542, 52 (pirms nodok
ļu nomaksas – 5121 eiro); Valsts prezidenta 
kancelejas vadītāju Arni Salnāju ar 3978 eiro 
mēnešalgu, Saeimas priekšsēdētāju Ināru 
Mūrnieci ar 2888,27 eiro, Ministru prezi
dentu Māri Kučinski, kurš janvārī “uz rokas” 
saņēmis 3789,33, un valsts galveno ierēd
ni, Valsts kancelejas direktoru Jāni Citskovski, 
kurš saņēmis 2833,63 eiro.  

Likums jau vairāk kā septiņus  gadus visām 
Latvijas 119 pašvaldībām ik mēnesi liek publis
kot visu deputātu un arī pašvaldību amatper
sonu “uz rokas” saņemto algu. Likums viņiem 
visiem ir devis vienādus pienākumus un vie
nādas tiesības, taču atalgojuma apmēra starpī
ba ir dramatiska. Nav noteikti ne deputātu un 
pašvaldības  amatpersonu atalgojuma gries
ti, ne arī “sarkanās līnijas”, par kurām zemāk 
vairs nevar iet. Deputātu algu jautājumi ir pašu 
pašvaldību rokās. Rezultātā izveidojusies situā
cija, kad lojalitāte pašvaldību “patvaldniekiem” 
atmaksājas. Jo lojālāks ir deputāts, jo vairāk 
komitejās vai, Ventspils gadījumā, komisijās, 
deputāts strādā un vairāk arī saņem. 

Par šo jautājumu kā mediji, tā arī politi

Ventspils domes izpilddirektors atalgojuma ziņā pārspēj 
Valsts prezidentu, ministru prezidentu un Saeimas spīkeri

kas eksperti ne reizi vien cēluši trauksmi. 
Piemēram, politikas centra “Providus” pēt
nieču Ivetas Kažokas un Līgas Stafeckas 
2017. gadā veiktajā pētījumā “Varas līdzsvars 
un kontrole Latvijas pašvaldībās” rodams 
maziepriecinošs secinājums – atalgojums ir 
spēcīgs ierocis domes priekšsēdētāju rokās: 
“Piepelnīšanās iespēju sagādāšana depu
tātiem pārvēršas no centieniem nodroši
nāt svarīgus balsojumus līdz koruptīvas vai 
sastingušas varas sargāšanai.”

Šobrīd nav pamata uzskatīt, ka situācija ar 
pietuvināto un lojālo “apbalvošanu” varētu 
mainīties – šo jomu valsts pārvaldē neviens 
nekontrolē un datus neanalizē. Tātad ir maz 
cerību saprast, kāpēc, piemēram, Rīgas pilsē
tas, ar tās vairāk kā 640 tūkstošiem iedzīvotā
ju un 2018.gadā prognozētiem 906 622 100 
eiro lieliem budžeta ieņēmumiem, galve

nais ierēdnis saņem mēnesī teju par diviem 
tūkstošiem eiro mazāk kā Ventspils pilsētas 
izpilddirektors. Salīdzinājumam var minēt, ka 
Ventspilī saskaņā ar oficiāliem datiem 2017.
gada sākumā bija deklarēti 39 286 iedzīvotā
ji, bet pilsētas 2018.gada kopbudžeta ieņē
mumi plānoti  70 874 324 eiro apmērā. 

Varētu pieņemt, ka Ventspils vidējā atal
gojuma ziņā visās sfērās, ne tikai pašvaldības 
amatpersonu algošanā, ir krietnu soli priekšā 
pārējai Latvijai, tomēr tā nav. Kā liecina inter
neta personāla atlases uzņēmums "CVOnline 
Latvia" gadskārtējā algu un atlīdzību pētījuma 
dati, tad augstākais vidējais atalgojums – 936 
eiro neto – ir Rīgā, bet zemākais Daugavpilī – 
582 eiro. Savukārt vidējais atalgojums Pierīgā 
un Jūrmalā ir 865 eiro, Zemgalē – 680 eiro,  
Kurzemē – 678 eiro, Vidzemē 649 eiro, bet 
Latgalē 594 eiro neto. 
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A ldi Ābeli Vents

pils pilsē
tas dome 
izpilddirek

tora amatā iecēla tāla
jā 2009.gadā. Ir nomai
nījies jau trešais Ventspils 
pilsētas domes sastāvs, bet Aldis Ābele 
ne reizi nav atskaitījies Ventspils pilsētas 
domes deputātiem par darbu. Tieši otrā
di, Aldis Ābele ir tā amatpersona, par 
kuru nav bijis pēdējo divu Ventspils pil
sētas domes sasaukumu deputātu uzticī
bas balsojums, un kura skaidri un nepār
protami ierobežo mazākuma deputātu 
darbu, proti, veic prettiesisku aktu pret 
atsevišķiem deputātiem un to vēlētā
jiem. Tāpat pastāv liela varbūtība, ka 
Aldis Ābele ir arī viena no tām amatper
sonām, kura piedalās dažādu shēmu vei
došanā un uzturēšanā, lai tiesiski ierobe
žotais domes priekšsēdētājs varētu pret
tiesiski pēc būtības pildīt viņam liegtos 
amata pienākumus un saņemt pasakai
nus ienākumus no biedrības “Ventspils 
attīstības aģentūra” un “Biznesa attīstī
bas asociācija” (šādi pēdējo desmit gadu 
laikā Lembergam ir izmaksāti ne mazāk 
kā 2,3 miljoni eiro, tai skaitā Ventspils 
pilsētas domes, Ventspils Brīvostas pār
valdes, SIA “Kurzemes Filharmonija”, SIA 
“Olimpiskais centrs “Ventspils”” sarūpē
tie līdzekļi).

Ļoti iespējams, ka Alda Ābeles dāsnā 
atalgojuma iemesls ir meklējams absur
dā, kuru vairāk nekā desmit gadus uztur 
tiesiski ierobežotais domes priekšsēdē
tājs, kā arī viņa nelikumību “piesedzē
ji” pašu partijā, domes administrācijā un 
valsts pārvaldē. 

Diemžēl šāda rīcība mūs arvien vairāk 
attālina no patiesas labklājības. Cilvēki tur
pinās aizbraukt. 

Aivis Landmanis,
Ventspils domes deputāts

Slepenība, kādā tiek 
pārvaldīta mūsu pilsēta, 
liek uzdot jautājumus

No 30. janvāra Latvijā izsludināts gripas epidēmijas sākums. Saskaņā ar speciālistu 
prognozēm gripas epidēmija vēl tikai pieņemas spēkā. Atgādināsim, ka epidēmijas 
sākumā Ventspils gripas skarto skaita ziņā bija sava veida līderpozīcijās – rēķinot uz 
iedzīvotāju skaitu, visvairāk saslimušo bija Liepājā, Ventspilī un Daugavpilī. Epidēmi-
jai ejot plašumā, saslimušo skaits ir vairāk kā trīskāršojies. Šogad gripa prasījusi jau 
deviņas dzīvības, kas gan ir ievērojami mazāk nekā citos gados šajā laikā.

• Ģērbieties atbilstīgi laika apstākļiem.
• Regulāri vēdiniet telpas.
• Dienas laikā pēc iespējas biežāk mazgājiet rokas.
• Centieties retāk apmeklēt vietas, kur uzturas daudz cilvēku, piemēram, kino, lielveika
lus, sabiedrisko transportu.
• Lietojiet uzturā pēc iespējas vairāk šķidruma – zāļu tējas, sulas, minerālūdeni. Ļoti labi der 
pelašķu, piparmētru, kliņģerīšu, āboliņa, raudenes, liepziedu, ķimeņu, vīgriežu tējas ar medu. 
• Izvairieties ar netīrām rokām pieskarties acīm, degunam, mutei, tādējādi samazinot 
iespējamību vīrusam nonākt jūsu ķermenī.
• Izvairieties no cieša kontakta  ar cilvēkiem, kuriem jau ir vērojamas kādas saslimšanas 
pazīmes. 
• 80% cilvēka imunitātes mājo zarnu traktā, tāpēc pārdomājiet savus ēšanas paradumus un to, 
cik proporcionāli jūsu ēdienkartē ir iekļauti dārzeņi un augļi, cik daudz šķidruma jūs uzņemat.

Ko darīt, lai nesaslimtu ar gripu

Gripa turpina plosīties. Ventspils ir starp 
pilsētām, kurās visvairāk saslimušo

S 
alīdzinot ar citām infekcijas slimī
bām, gripa atšķiras ar lielo izpla
tīšanās ātrumu, izraisīto kompli
kāciju biežumu un smagumu. Pēc 
klasifikācijas ir trīs tipu gripas vīru

si: A,  B un C tipa gripa. Vissmagākās gripas 
epidēmijas un pandēmijas parasti izsauc A 
tipa gripas vīrusi, un šī gripa arī ir visbiežāk 
sastopama. B tipa gripa var izraisīt mazā
kus, vairāk lokalizētus slimības uzliesmo
jumus. Mutācijas notiek 2 – 3 reizes lēnāk 
nekā A tipa gripas vīrusam. Savukārt visre
tāk sastopamā – C tipa gripa – parasti izraisa 
tikai vieglu saslimšanu. Saskaņā ar speciā

listu teikto šogad izplatītāks ir B tipa gripas 
vīruss, kas nozīmē, ka epidēmijai vajadzētu 
būt saudzējošākai.

Gripas laikā jāņem vērā, ka vissmagāk ar 
gripu slimo gados vecāki cilvēki un cilvēki ar 
hroniskām saslimšanām – sirds un asinsvadu, 
plaušu un nieru hroniskām slimībām, cuku
ra diabētu, onkoloģijas slimnieki, pacien
ti ar hroniskām infekcijām un citi, kuriem ir 
novājināta imunitāte. Gripa ir īpaši bīstama 
maziem bērniem un grūtniecēm.

Visefektīvākais līdzeklis pret gripu ir vak
cinācija. To veikt var arī epidēmijas sākumā, 
un tā novērš smagākās saslimšanas sekas. 

Ņemot vērā, ka gripas izplatība parasti ilgst 
vairākus mēnešus līdz pat aprīļa beigām, tur
klāt imunitāte izveidojas desmit dienu laikā 
pēc vakcinācijas, nav par vēlu vakcinēties 
pret gripu, izvērtējot visus riskus, arī epidē
mijas sākumā.

Savukārt Nacionālais veselības dienests 
atgādina, ka gripas epidēmijas laikā no valsts 
budžeta līdzekļiem tiek apmaksātas ģimenes 
ārstu mājas vizītes pie gripas slimniekiem. 
Šiem pacientiem par vizīti jāmaksā vien val
stī noteiktā pacienta iemaksa – 2,85 eiro.

Speciālisti prognozē, ka kulmināciju saslim
stība ar gripu sasniegs martā, tomēr tas neno
zīmē, ka pret risku saslimt ar šo vīrusu infekcijas 
slimību pagaidām varam izturēties nenopietni. 
Atcerēsimies, ka gripa var būt ļoti nežēlīga. 

Gripas pazīmes ir: pēkšņs sākums, galvas
sāpes,  drudzis,  paaugstināta temperatūra, 
kaulu “laušanas sajūta”, aizlikts deguns bez 
iesnām un sauss, rejošs klepus. Saslimušie 
cilvēki ir infekciozi 24 stundas pirms gripas 
slimības sākuma un līdz gripas simptomu 
izzušanai. Pirmās divas līdz piecas dienas 
pēc saslimšanas cilvēka organisms ir kā gri
pas vīrusa perēklis un ir bīstams apkārtējiem. 
Ja nav komplikāciju, slimība ilgst nedēļu. Šo 
laiku vajadzētu pavadīt mājās, jo bīstama ir 

nevis pati slimība, bet komplikācijas, ko tā 
var radīt. Gripas biežākās komplikācijas ir 
bronhīts un pneimonija, kas attīstās pievie
nojoties infekcijai.

IETEIKUMI IMUNITĀTES 
STIPRINĀŠANAI

Situācijās, kad cilvēks jau ir saslimis, ietei
cams papildus lietot uztura bagātinātājus. 
Parasti tie ir vai nu sintētiskie, vai dabiskie 
līdzekļi. No dabiskiem līdzekļiem vislabā
kā ir ehinaceja (to var uzņemt gan pilienos, 
gan tabletēs). Tāpat lieti noderēs bioflavo
noīdus saturoši augi, piemēram, greipfrū
tu sēklu ekstrakts (tas nopērkams pilienos). 
No sintētiskiem līdzekļiem imunitāti ļoti labi 
paaugstina visdažādākie vitamīni, no kuriem 
pirmajā vietā ir C vitamīns. Parasti profilak
ses nolūkā dienā jālieto 75 mg C vitamīna, 
savukārt, ja cilvēks sasirdzis, tad 1 grams. 
Visbiežāk par C vitamīna trūkumu organis
mā liecina asiņojošas smaganas. Ja cilvēks 
lieto vitamīnu kompleksu, jāskatās, vai tur ir 
C vitamīns. Savukārt saaukstēšanās vai gripas 
laikā vitamīnu komplekss nelīdzēs – šādās 
situācijās, kā jau minēts, organismam dienā 
jāsaņem 1 grams C vitamīna. Uzmanīgiem 
jābūt ar C vitamīna pārdozēšanu, jo tas var 
radīt nieru darbības traucējumus. 

No tautas līdzekļiem imunitātes stiprināša
nai noderēs ķiploki, kuriem piemīt ļoti liela 
antioksidatīva darbība, kā arī sīpoli. Ieteicams 
ēst arī skābos kāpostus, jo tajos ir daudz 
vitamīnu.

Nevajadzētu aizmirst arī to, ka imunitāti 
labvēlīgi ietekmē prieks, pozitīvas emocijas, 
smiekli un laime. 
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“ABLV Bank” 
pašlikvidēsies
“ABLV Bank” ārkārtas akcionāru piln
sapulce pieņēmusi lēmumu uzsākt 
pašlikvidācijas procesu. Bankas vadī
ba skaidro, ka šāds lēmums pieņemts 
maksimālai klientu un kreditoru inte
rešu aizstāvībai un ņemot vērā Eiropas 
Centrālās bankas pieņemto lēmumu 
par likvidācijas procesa uzsākšanu. 
Banka uzskata, ka šādā veidā vislabāk 
spēs nodrošināt savu aktīvu aizsardzī
bu, lai norēķinātos ar visiem klientiem.

Koļegovai draud 
cietumsods
Finanšu un ekonomisko noziegumu 
izmeklēšanas prokuratūra par nepa
tiesu ziņu norādīšanu valsts amatper
sonas deklarācijā uzrādījusi apsūdzību 
Valsts vides dienesta vadītājai Ingai 
Koļegovai. Par šādu noziegumu viņai 
var piemērot brīvības atņemšanu līdz 
trim mēnešiem, piespiedu darbu vai 
naudas sodu.

Rimšēvičs algu nesaņems
Latvijas Bankas prezidents Ilmārs 
Rimšēvičs nesaņems atalgojumu tik 
ilgi, kamēr viņš nepildīs amata pie
nākumus. Banka pēc konsultācijām 
ar Korupcijas novēršanas un apkaro
šanas biroju par I.Rimšēvičam pie
mēroto drošības līdzekli ir saņēmu
ši visus nepieciešamos skaidrojumus. 
Kopš 20.februāra I.Rimšēvičs nav 
bijis darbā. Janvārī I.Rimšēvičam algā 
izmaksāti 10 287 eiro. Tiesa vēlāk 
noraidīja viņa lūgumu atcelt piemē
rotos drošības līdzekļus – nodarboša
nās aizliegumu un aizliegumu izbraukt 
no valsts.

E-nosūtījumu ieviešanu 
pagaidām atceļ
Jaunais posms eveselības obligāta
jā ieviešanā – elektroniskais nosūtī
jums pie ārsta vai uz izmeklējumu tiks 
ieviests nevis no 1.marta, bet gan no 
nākamā gada 1.janvāra, nolēma valdī
ba. Tiesa gan, nosūtījumi uz trim uni
versitātes līmeņa slimnīcām ārstiem 
no 1.septembra būs obligāti jāizraksta 
elektroniski.

Maizītim plašs atbalsts 
Saeimā
Saeimas Nacionālās drošības komisi
ja vienbalsīgi atbalstīja Jāņa Maizīša 
atkārtotu apstiprināšanu Satversmes 
aizsardzības biroja direktora amatā. 
Deputāti uzklausīja J.Maizīti komisijas 
sēdē un pauda atbalstu viņa redzēju
mam par turpmāko darbību. Komisija 
mudinās Saeimu pēc iespējas ātrāk 
skatīt šo jautājumu. Līdz šim Saeimā 
pārstāvētie politiķi nav pauduši iebil
dumus pret J.Maizīša pilnvaru termiņa 
pagarināšanu.

2600 uzņēmumu maksā 
minimālo algu
Valsts ieņēmumu dienests publiskojis 
sarakstu ar darba devējiem, kuru dar
binieku vidējais mēneša atalgojums 
ir valstī noteiktās minimālās mēneša 
darba algas apmērā vai mazāks. Tajā 
iekļauti vairāk nekā 2600 darba devēji. 
Sarakstā ir dažādi uzņēmumi, nevalstis
kās organizācijas, arodu un profesionā
lās organizācijas, dažādu konfesiju reli
ģiskās draudzes, kooperatīvās sabied
rības un zemnieku saimniecības. Otru 
lielāko ēnu ekonomikas īpatsvara daļu 
Latvijā 40% apmērā joprojām veido 
“aplokšņu algas”.

LATVIJĀ

Un ne tikai – atseviš
ķas programmas ietvaros 
tajās piedalās arī mammas, 
uzklausot speciālistu ieteiku
mus slimo bērnu aprūpēša
nai, savstarpēji daloties pie
redzē, saņemot morālu stip
rinājumu no klātesošajiem 
garīdzniekiem. 

Nometnes notiek lieliski 
iekārtotajā Pelču speciālajā 
internātpamatskolā – attīstī
bas centrā un pulcē bērnus 
no daudziem Latvijas nova
diem. Nedēļas ilgās nomet
nes kontakti parasti pārtop 
draudzībā starp jauniešiem, 
bērniem un viņu brīvprātīga
jiem aprūpētājiem jeb sarg
eņģeļiem, un šīs saites ar 
interneta un tālruņu palī
dzību tiek uzturētas daudzu 
turpmāko gadu garumā un 
pasargā īpašos bērnus no 
citādi gandrīz neizbēgamās 
vientulības. Elita uzskata, ka 
četrpadsmitgadīgais Reinis, 
kuram, neskatoties uz fizisko vārgumu, ir ļoti 
gaiša galva un vēlēšanās mācīties, labām 
domām, labiem darbiem un izjūtām netieši  
rosinājis tik daudz cilvēku, cik dažs labs vese
lais neiespētu visā mūžā. Pieticīgi noklusējot, 
ka Reiņa dvēseles saucienu pirmā sapratusi 
viņa un zēna vecāki, ar Dieva svētību un labu 
ļaužu palīdzību rīkojoties tā, lai tas atbalsotos 
arī citos līdzīga likteņa bērnos un viņiem palī
dzēt gribošos pieaugušajos. 

VENTSPILĪ VIENĪGĀ KRISTĪGĀ 
KAFEJNĪCA

Lapiņu dzimtai piederīgo kalpošana cilvēcī
bai izpaužas vēl kādā citā veidā. Pragmatiski 
ļaudis to  varbūt sauks par biznesu, bet pēc 
būtības tas ir tāds pats sirdsdarbs kā iepriekš
minētie, jo ar to var nopelnīt tikai pieticī
gai iztikšanai. Runa ir par kristīgās kafejnīcas 
“Betānija” atvēršanu līdzās baptistu dievna
mam esošajā draudzes namā un tās tālāko 
uzturēšanu. Priekšlikumu  iznomāt daļu no 
padomju gados nacionalizētās un dažādām 
vajadzībām pēc tam pārbūvētās ēkas un ierī
kot tur zupas virtuvi Elitai izteicis mācītājs 
Pēteris Tervits. Uz to laiku viņa jau draudzē 
bijusi pazīstama un cienīta kā Sieviešu kal
pošanas apvienības vadītāja un kā cilvēks, 
kam ir saprašana par tirdzniecību (pieļaujot, 
ka par sabiedrisko ēdināšanu viņa vajadzī
bas gadījumā varēs pakonsultēties ar šai ziņā 

Kalpo Dievam un cilvēkiem

speciālo izglītību guvušajām māsām, arī drau
dzes loceklēm). Viss tā arī noticis, bet grūti 
sākumā nācies labā nodoma izpildei atrast 
līdzekļus. Sākumā tos devusi tikai draudze un 
naudas pieticis, lai divas reizes nedēļā iedo
tu pa puslitram zupas un dažas maizes šķē
les 15 cilvēkiem. Kad labdarībai savu artavu 
piemetis vietējais Rotari klubs, porciju skaitu  
“Betānija” varējusi dubultot. Pēc tam Elitas 
dibinātais un vadītais “Spēkavots”  uzvarē
jis pašvaldības rīkotajā izsolē par zupas vir
tuves pakalpojumu sniegšanu krīzes situāci
jā nonākušajām personām, un ēdāju skaits 
palielinājies līdz 70 cilvēkiem. Ar pašvaldī
bas dotiem taloniem viņi tagad pēc zupas 
bļodiņas un trim maizes šķēlēm var ierasties 
katru dienu. Bez tam “Betānijas” virtuvē pēc 
pasūtījuma tiek gatavots ēdiens arī Latvijas 
Samariešu apvienības Ventspils nodaļas spe
cializētā aprūpes centra “Vēji” vajadzībām, 
kur, līdzīgi kā veco ļaužu pansionātos, dienā ir 
četras ēdienreizes.

KALPO VISA ĢIMENE
 “Apbrīnoju mūsu pavāres, kuras no atvē

lētā mazumiņa, reizēm gandrīz vai no cirvja 
kāta, prot pagatavot tik garšīgu zupiņu, kādu 
pat dažā labā restorānā jāpameklē. Lūdzu 
neuzņemt to kā ģimenes pašslavināšanos, 
bet par ilggadēju un pašaizliedzīgu darbu, 
manuprāt, cieņu ir pelnījis sagādnieks Harijs, 

mans vīrs, kurš iemācījies par mazu naudu 
izdevīgi sagādāt gan virtuvei vajadzīgo pārti
ku, gan visu ēkas uzturēšanai nepieciešamo. 
Ja kāds domā, ka zupas porcijai vajadzīgo var 
nopirkt par pilsētas sociālā dienesta atvēlē
to nepilnu eiro, lai pamēģina pats to izdarīt. 
Harijam izdodas. Manuprāt, ir tikai loģiski, ka 
kalpošanā iesaistās ģimene, jo to var darīt 
tikai, šādai rīcībai jūtot tuvinieku atbalstu un 
sapratni. Draudzes Sieviešu kalpošanas apvie
nībā var atrast daudz piemēru tam, ka sie
vām labāk padodas aprūpēšanas emocionālā 
puse, bet praktiskai palīdzībai talkā tiek aici
nāti vīri, un viņi nekad to neatsaka. Sievietes 
ir pieradušas bieži un aktīvi savā starpā komu
nicēt, tā operatīvi uzzinot, kam un tieši kāda 
palīdzība vajadzīga. Jo, piemēram,  vientuļo 
cilvēku liktenim reizēm izšķirošas var būt pat 
pāris stundas. Un tādās reizēs vīri rīkojas ātri 
un bez panikas.

Daudzbērnu ģimenes uz “Betāniju” parasti 
nāk ar kanniņu un ēdienu nes uz mājām, lai 
vismaz reizi dienā ģimenei tiek silts virums. 
No cietuma iznākušie vīri prasa papildus por
cijas un netic, ka mums nekas nepaliek pāri. 
Ir arī tādi, kas iepriekšējā vakarā draudzē
jušies ar alkoholu un no trīcošā rokā turētas 
karotes puse izlīst uz galda,“ novērojusi  Elita, 
nevainojot savus apmeklētājus par nonākša
nu bēdīgajā situācijā, jo šo cilvēku nedienām 
ir iemesli, kurus no malas grūti saprast, bet 
viegli nosodīt. 

ATBALSTĪT KĀPIENĀ PIE JĒZUS
“Varbūt kādam prātā, ka mēs caur zupas 

virtuvi vai Dānijā sagādāto lietoto apģērbu 
dalīšanu mēģinām krīzei pakļauto kontin
gentu piesaistīt ticībai. Tā tas nav. Ja krīzē 
nonākušam cilvēkiem ir dzirdīgas ausis pret 
Dievu un apkārtējiem nenocietinātas sir
dis, mēs ar piemēriem no dzīves cenšamies 
parādīt, ka sevi var atrast un glābt kristīgajā 
ticībā. Saprotot, ka  ceļš pie Dieva katram ir 
un būs  laikā un izpausmēs citādāks. Ir tādi, 
kas to saskata un sāk iet. Mēs viņus varam 
atbalstīt kādā neierastā kāpienā pie Jēzus vai 
jūtas pārņēmušā mijkrēslī, bet soļi katram 
jāliek pašam. 

Elitai palikuši prātā vārdi no kādreiz dzirdē
ta vai lasīta sprediķa, ka “jākalpo ir ar savām 
iespējām no tās vietas, kur tu esi, un ar to, 
ko tu vari.” Un vēl – ka kalpošana ir mēraukla 
ticībai un cilvēciskumam. Un ka nevar vienlai
cīgi kalpot diviem kungiem, Dievam un man
tai, tā rakstīts Mateja evaņģēlijā. Elitai gri
bas ticēt, ka šī tūkstošus gadu vecā patiesība 
paliks spēkā arī mūsdienu pasaulē. 

Lai saņemtu Eiropas Atbalsta fonda sarūpētās pārtikas pakas, pie “Betānijas” brīžiem veidojas 
pat rinda.

Sieviešu kalpošanas apvienības organizētajā “Labo darbu dienā” apmeklētāji ierodas arī no citiem novadiem.
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Tāllēcēja Grīva startēs 
pasaules čempionātā
Tāllēcēja Lauma Grīva būs vienīgā Ventspils 
vieglatlēte, kura pārstāvēs Latvijas izlasi 
Lielbritānijā gaidāmajā pasaules čempio
nātā telpās. Grīva izies uz starta sacensību 
pēdējā dienā 4.martā īsi pirms pussešiem 
vakarā pēc Latvijas laika. Čempionātā star
tēs vēl trīs Latvijas vieglatlēti: Elvijs Misāns 
trīssolī, Līga Velvere 800 m skrējienā un 
Austris Karpinskis 400 m skrējienā.

Ventspils kērlingisti 
uz pasaules čempionātu
Ventspils kērlinga kluba audzēkņi Santa 
Blumberga un Ritvars Gulbis kļuva par 
Latvijas čempioniem jauktajos pāros un 
tādējādi nodrošināja ceļazīmi uz dalī
bu pasaules čempionātā Zviedrijā. Finālā 
ventspilnieki uzveica Daci un Ansi Regžas, 
kuri ir Latvijā pieredzes bagātākie pāru 
komandu kērlingisti un ir pārstāvējuši 
Latviju jau trīs pasaules čempionātos.

Lomažam debija, Latvija 
uzvar Turciju
BK “Ventspils” kluba spēlētājs Rihards 
Lomažs piedzīvoja debiju Latvijas vīriešu 
basketbola izlasē, ar gūtajiem 10 punk
tiem palīdzot tai uzvarēt Pasaules kausa 
spēlē Turciju. Vēl divu BK “Ventspils” spē
lētāju Inga Jakoviča un Aigara Šķēles rēķi
nā pa 10 un 5 punktiem, bet ventspil
nieks Dāvis Lejasmeiers šoreiz palika bez 
punktiem.

Pirmā uzvara Spānijā
Pirmo uzvaru pirmssezonas treniņnomet
nē Spānijā svinējis FK “Ventspils” klubs, 
kas pārliecinoši ar 4:0 apspēlēja Spānijas 
pēc spēka trešās līgas komandu “UCAM”. 
Divus vārtus guva Aleksejs Antonovs, kā 
arī Amansio Fortess un 17 gadus jau
nais talants Kirils Frolovs. Līdz šim Spānijā 
ventspilnieku rēķinā viens neizšķirts un 
divi zaudējumi.

Finālā bez zaudējumiem
Ventspils volejbolisti ar simtprocen
tīgu uzvaru bilanci noslēguši Latvijas 
Nacionālās 1.līgas regulāro čempionātu. 
Pēdējā spēlē ventspilnieki viesos pārlie
cinoši ar 30 (25:19, 25:21, 25:22) pie
veica Aizputes komandu. VK “Ventspils” 
uzvarēja visās spēlēs, sezonas laikā nepie
dzīvojot nevienu zaudējumu. Pašreizējie 
čempioni jau gatavojas izslēgšanas spē
lēm. Ceturtdaļfinālu pirmās spēles notiks 
10.martā.

VeA – Kurzemes čempioni
Ventspils Augstskolas (VeA) telpu futbo
la komanda savā ceturtajā sezonā kļuvusi 
par Kurzemes līgas čempionāta uzvarētā
jiem. Ventspilnieki šosezon kopvērtējumā 
izcīnīja 21 punktu astoņās spēlēs, kas ļāva 
komandai jau otro sezonu pēc kārtas kļūt 
par šī čempionāta uzvarētājiem. VeA zau
dēja tikai vienā spēlē, kad viesos piekāpās 
Kuldīgas FC “Nikers”.

SPORTA ĪSZIŅAS

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju līnijas no Ventspils

Noord Natie Ventspils Terminals  – 
daudzfunkcionāls kravu pārkraušanas centrs

3. martā plkst. 15.45
U18 komandu spēle

HK Venta2002 – Valmiera HK

4. martā plkst. 15.00

IZSLĒGŠANAS SPĒLE (Play-off)
1. līgas komandu spēle

HK Venta2002 – Mārupe

17 dienas visas pasaules uzmanība bija pievērsta Korejai, kur Phjončhanā sportisti no 
visas pasaules kontinentiem startēja Ziemas Olimpiskajās spēlēs. Kopumā sportisti 
sadalīja 102 medaļu komplektus, un vienā no tiem godalgu ieguva arī mūsu bobslejis-
ti Oskars Melbārdis un Jānis Strenga, kuri izcīnīja bronzas medaļu divnieku sacensībās. 
Šajās spēlēs šī arī palika vienīgā godalga Latvijai. Daudz vai maz, kā nu kurš to novēr-
tēs. Mēs domājam, ka tas ir daudz tik mazai valstij, kāda ir mūsu Latvija.

Paliec sveika, Phjončhana! Esi sveicināta, Pekina!

Līdz ar marta atnākšanu tuvojas arī hokeja pavasaris, ko tradicionāli ievada izslēgša-
nas spēles cīņās par Latvijas čempionāta medaļām, bet noslēdz lielais pasaules čem-
pionāts ar Latvijas valstsvienības piedalīšanos, kam līdzi jūt visa Latvija. Ventspilī 
pašlaik visi atbalsta “VENTA 2002” hokejistus, kuri uzsākuši cīņu par Latvijas 1. līgas 
čempionu titula aizstāvēšanu. Uzdevums nebūs viegls, jo komandai šosezon klājies 
ar mainīgām sekmēm, taču tas ir izpildāms. Turam īkšķus!

"VENTA 2002" sāk cīņu par Latvijas 
čempionu titula aizstāvēšanu

R 
egulārajā čempionātā “VENTA 
2002” hokejistiem gājis visādi – 
te spožas uzvaras, te pa kādam 
negaidītam un sāpīgam zaudē
jumam. Vēl pāris spēles pirms 

regulārā čempionāta beigām ventspilnieki 
nonāca pat bīstamā situācijā – kopvērtējumā 
noslīdēja uz piekto pozīciju, kas draudēja ar 
palikšanu ārpus izslēgšanas spēlēm. Tomēr 
finišā izcīnītas divas ļoti svarīgas uzvaras. 
Izdevās pakāpties gan uz trešo vietu, gan 
tādējādi izvairīties no tikšanās ar favorītiem 
HS “Rīga 2001” izslēgšanas spēļu pusfinālā.

Regulāro čempionātu ventspilnieki noslē
dza ar pārliecinošu uzvaru viesos pār 
“Daugavpils”/”LDz Cargo” – 7:1. Šoreiz vents
pilnieki bija noskaņojušies ļoti kareivīgi, jo 
tikai nedēļu iepriekš turpat Daugavpilī bija 
zaudēts ar 1:9... Šoreiz pirmajā periodā aiz
ritēja līdzīga cīņa. Rezultātu spēles septītajā 
minūtē atklāja Renārs Kārkls, tomēr perioda 
otrajā pusē mājinieki panāca izlīdzinājumu. 
Kā vēlāk noskaidrojās, laukuma saimniekiem 
šis bija vienīgais vārtu guvums spēlē, kamēr 

viesi guva pa trim vārtiem katrā no nākama
jiem periodiem. Rezultatīvākais spēlētājs ar 
gūtajiem vārtiem un divām rezultatīvām pie
spēlēm bija Oskars Grigulis.

Pēc šīs uzvaras “VENTA 2002” ar 31 punktu 
16 spēlēs pakāpās uz trešo vietu. Uzvarēja 
HS “Rīga 2001”, kas ieguva 41 punktu. Seko 
Mārupe ar 35 punktiem, bet ceturtie ar 30 
punktiem finišēja “Lido”.

Pusfinālā Ventspils hokeja klubs tiksies ar 
Mārupes komandu. Pašreizējie 1.līgas čempio
ni ventspilnieki šosezon spēlējuši pret māru
piešiem ne visai veiksmīgi. Regulārajā čem
pionātā abu komandu pirmajā tikšanās reizē 
Mārupē ventspilnieki zaudēja ar 4:7, bet pēc 
tam Ventspilī mājinieki piekāpās ar 2:5.

Rezultatīvāko spēlētāju kopvērtējumā 
ventspilniekiem trešā un ceturtā vieta – 
attiecīgi Jānim Golubovičam 28 (7+21) un 
Oskaram Grigulim 26 (12+14). Uzbrucēju vēr
tējumā viņiem attiecīgi otrā un ceturtā pozī
cija. Aizsargu vidū rezultatīvākais no “VENTA 
2002” ir Ansis Brikmanis, kurš ar 10 (2+8) 
punktiem ieņem septīto vietu. 

S 
acensību pēdējā dienā Latvija lolo
ja tikpat lielas cerības, kā skeletona 
vai biatlona sacensībās. Pēc panā
kuma bobsleja divnieku sacensī
bās, četriniekos tik labi vairs neve

dās. Galvenie favorīti bija nepārspējami, par 

pārējām medaļām varēja pacīnīties, taču 
tik labi neslīdēja bobs un arī paši kļūdījās. 
Šoreiz Oskara Melbārža kvartets finišēja 
piektajā vietā, bet Oskara Ķibermaņa eki
pāžai – 10. vieta. No trešās vietas Latvijas 
vadošā ekipāža atpalika par 0,27 sekundēm, 
bet pirms pēdējā brauciena šī atstarpe bija 
par piecām sekundes simtdaļām lielāka.

Pats O.Melbārdis pēc olimpiskā finiša sev 
veltīja skarbus vārdus: “Kauns par četrinie
kos paveikto... Kauns no komandas bied
riem! Atkal viņus pievīlu... Bet tāda ir dzīve. 
Tomēr ir prieks, ka cīnījāmies līdz galam un 
mēģinājām darīt, ko varam. Arī piektā vieta ir 
jāizcīna. Sezonas laikā četriniekos nekur aug
stāk neesam bijuši. Ap to pašu vietu esam arī 
šeit. Jāņem tas, kas ir, un jāpriecājas par to.” 
Tagad emocijas jānomet malā un jāpadomā 
mierīgi, saka O.Melbārdis: “Divus trīs mēne
šus es sev to nepiedošu.”

“Cienījami! Ko vairāk teikt! Protams, var 
meklēt sīkumus, teikt, ja būtu vakardien tā, 
tad būtu medaļa, bet tā jau daudz var aizrē
ķināties. Sešinieks arī ir labi! Džekiem man 
nav ko pārmest,» tā Latvijas izlases galvenais 
treneris, ventspilnieks Sandis Prūsis. «Mēs 
kā komanda, sportisti, treneri savu darbu 
esam izdarījuši maksimāli labi. Cita lieta, ko 
jau teicu pēc Soču olimpiskajām spēlēm, ka 
mums pietrūkst tas, kas ir citām vadošajām 
komandām slieču apstrādē. Tur mēs esam 
kā akmens laikmetā. Tās ir lielās komandas, 
kurām ir citas investīcijas, citas iespējas. No 

savas puses mēs esam izdarījuši visu iespē
jamo, tur mūsu zināšanas ir beigušās. Lai ietu 
tālāk, tad kādam jāiet mācīties, lai to apgūtu. 
Notiek cīņa par simtdaļām, bet diemžēl ir lie
tas, kas mums pietrūkst...”

Latvijai šīs bija labas olimpiskās spēles. 
Ikviens cīnījās no sirds un ar dvēseli, lai arī 
nedaudz pietrūka veiksmes. Latvijas olimpis
kās komandas rēķinā arī divas ļoti augstās 
ceturtās vietas – tās skeletonistam Martinam 
Dukuram un ātrslidotājam Haraldam Silovam, 
bet piektā vieta jau pieminētajam bobsle
ja kvartetam un skeletonistam Tomasam 
Dukuram. Sesto vietu kamaniņu sportā div
nieku sacensībās izcīnīja Juris un Andris Šici, 
kuri ar Kristeru Aparjodu un Ullu Zirni bija 
sestie arī komandu stafetē. Spītējot vasarā 
gūtajai smagajai traumai, septīto vietu izcī
nīja skeletoniste Lelde Priedulēna. Un ja kāds 

vēlas kādu nosaukt par “olimpisko tūris
tu”, tā būtu pēdējā nelietība, turklāt ikvie
nā sporta veidā un disciplīnā olimpiskie nor
matīvi bija tik augsti kā vēl nekad! Tikt uz 
Phjončhanu: tas vien jau ir liels panākums.

Interesantus aprēķinus ir veikusi ietek
mīgā aģentūra «Bloomberg”. Pateicoties 
Phjončhanā izcīnītajai bronzas medaļai, Latvija 
visu (!) 92 valstu vērtējumā ieņem 10.vietu, 
ja attiecina iegūto medaļu skaitu pret 100 
mljrd. ASV dolāru valsts iekšzemes koppro
dukta (pirms četriem gadiem Sočos Latvijai 
bija divas sudraba un divas bronzas medaļas, 
kas deva pat otro vietu!). Ir labi apzināties, ka 
mazas valstis var būt tomēr tik spēcīgas.

Olimpiskās spēles ir pagājušas. Uguns 
Phjončhanas lāpā ir nodzisusi, olimpiskais 
karogs nodots nākamo Ziemas Olimpisko 
spēļu rīkotāju rokās. Pēc četriem gadiem 
atlēti no visas pasaules pulcēsies Pekinā. 
Starp citu, spēles notiks tieši ķīniešu jaunā 
gada sagaidīšanas laikā, turklāt Pekina kļūs 
par pirmo pilsētu, kurā notikušas gan ziemas, 
gan vasaras olimpiskās spēles. 
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Vecākā paaudze, kas augusi 
citos laikos un citos tikumos, 
bezmaz vai šausmās vēro savus 
bērnus un mazbērnus svaidām 
kājas pa gaisu tik sparīgi, ka 
meiteņu jau tā īsie bruncīši 
uzraujas vai līdz šekumam 
(„mīļā, vai tad tās var saukt par 
apakšbiksām?”).

“Bij’ vasara  
toreiz tik zaiga...”
Kurš gan nezina šīs slavenās latviešu 
dziesmas vārdus! Šķiet, ikviens, kurš 
piedzīvojis Atmodas laikus, zināja tolaik 
dziesmas vārdus no galvas. Kopš tā laika 
ir pagājuši jau trīs gadu desmiti, bet 
Eduarda Rozenštrauha šī un neskaitāmi 
daudz citas dziesmas Latvijas simtgades 
gadā atdzimst no jauna. Simtgadi šogad 
svin arī pats dziesmu autors. Sestdie-
nas vakarā viņa radītās dziesmas atkal 
piepildīs ventspilnieku sirdis - teātra 
namā «Jūras vārti» notiks E.Rozenštrauha 
simtgades jubilejas koncerts.

P 
ašlaik E.Rozenštrauha lielās jubi
lejas koncerttūre apceļo Latviju. 
Lielais dziesminieks uz to norau
gās no mākoņa maliņas, jo jau sen 
kā viņsaulē, taču nav šaubu, cik ļoti 

viņš pats vēlētos izpildīt savas dziesmas. 
Atceroties dziesmoto 80.gadu izskaņu un 
pieminot E.Rozenštrauhu simtajā gadadie
nā, populāri Latvijas mūziķi apvienojušies 
vienkopus, lai kopīgi ar klausītājiem izdzie
dātu plašu programmu.

“Zilais lakatiņš”, “Vecās likteņdzirnas”, 
“Zelta cauna”, “Pa kuru laiku nosirmoja jūra”, 
“Ai, māte Latgalē”, “Drauga vārdi”, “Meitenei 
no manas klases”, “Kolumbīne”, “Kādai mei
čai Cesvainē”, “Atmiņas”, “Vecpiebalgas 
ūdensrozes” un daudzas citas līdzi dziedamas 
dziesmas, kā arī mazāk dzirdētas melodijas 
jaunās aranžijās iedzīvinājis koncerta muzikā
lais producents Atis Auzāns. Dziesmas izdzie
dās pazīstamie solisti Normunds Rutulis, 
Dainis Skutelis, Anmary, Normunds Zušs, 
Kristīna Zaharova, Atis Auzāns un “Oranžo 
meiteņu trio” – Anita Levša, Olga Stupiņa un 
Inta Gudovska. Nudien, šo simtgades koncer
tu garām palaist nevar! 

20. MARTĀ PLKST. 18.15 SĀKAS PAVASARIS.

MŪSU VALSTĪ
3. MARTĀ – paiet 100 gadi, kopš Brestļitovskas 
miera noslēgšanas, kā rezultātā Kurzeme 
un Rīga atdalījās no lielinieku pārvaldītās 
Krievijas. Miera līgums tika ievērots līdz 
novembrim.

6. MARTĀ – Latvijas armijas pulkveža Oskara 
Kalpaka (1882—1919), latviešu pulkveža, 
Latvijas pirmās karaspēka vienības koman
diera, piemiņas diena.

18. MARTĀ dzimis latviešu dramaturgs 
Gunārs Priede (1928–2000), II Pasaules kara 
laikā bēgļu gaitās nonāca Ventspilī, mācījās 
Ventspils ģimnāzijā.

22. MARTĀ atzīmē Pasaules ūdens dienu.

23. MARTĀ atzīmē Starptautisko Baltijas 
jūras dienu.

25. MARTĀ – Pūpolu svētdiena un komunis
tiskā genocīda upuru piemiņas diena, 1949. 
gada deportāciju atcere. Pirms 30 gadiem 
(1988) Latvijas iedzīvotāji pirmo reizi publis
ki pieminēja 1949. gada 25. martā izsūtītos, 
dodoties gājienā uz Rīgas Brāļu kapiem nolikt 
ziedus pie Mātes Latvijas pieminekļa.

31. MARTĀ – pirms 80 gadiem (1938) Rīgas 
VEF uzsāka Valtera Capa konstruētā fotoapa
rāta „Minox” sērijveida ražošanu.

MŪSU PILSĒTĀ 
UN NOVADĀ
17. MARTĀ – pirms 640 gadiem (1378) vēs
tures avotos pirmoreiz pieminēta Ventspils kā 
apdzīvota vieta ar pilsētas tiesībām.

25. MARTĀ – pirms 25 gadiem (1993) apstip
rināja Ventspils pilsētas karogu, iekļaujot tajā 
Ventspils senākā ģerboņa elementus.

NENOGURDINĀMIE DIVDESMITIE
20. gadsimta divdesmitos gadus angļi un amerikāņi dēvēja par 

trokšņainajiem vai jautrajiem, franči – par trakajiem. 
Savukārt jaundzimušajā Latvijā šis laikposms bija patiesi unikāls. 

No vienas puses – skurbinošs prieks par atbrīvošanos no vācu un 
krievu kundzības, no otras – karā izpostīta zeme, aizauguši lauki, 
sagrautas ēkas, izlaupītas fabrikas, karalaukos bojāgājuši vai sve
šumā aizklīduši tuvinieki, no kuriem dzimtenē atgriezās tikai 380 
tūkstoši – mazāk nekā puse. Pagāja asiņainais un varonīgais 1919. 
gads, un Latvijā sākās jauna dzīve. Drudžainā tempā, laiku apstei
dzot, laukos cēlās jaunsaimnieku kūtis, staļļi un dzīvojamās ēkas. 
Arī pilsētās, par spīti trūkumam, namsaimnieki darīja, ko spēja, 
lai savestu kārtībā cietušās mājas, bet ienācēji no laukiem vai nu 
meklēja „korteļus”, kur apmesties, vai slēja augšā paši savas – 
vienstāva, retāk divstāvu koka mājiņas. Mūsu pilsētā postījumu 
bija daudz mazāk, nekā, piemēram, Rīgā vai Jelgavā, tāpēc galve
nā rūpe – ostas, dzelzceļa un ielu savešana kārtībā.

Tālaika mājās, protams, nebija mūsdienās parasto ērtību, jo bija 
ūdens no akas, malka vai ogles šķūnītī, mazmājiņa sētas stūrī. Ja nu 
kāds taisīja „pa smalko”, tad labierīcības ierūmēja mājas piebūvītē, 
bet daudzos dzīvokļos izlīdzējās ar vecajiem labajiem naktspodiem.

Tālaika kinohronikas un vecās fotogrāfijas ļauj ielūkoties 20. 
gadu dzīvojamajās telpās. Lielajās, greznajās 19. gs. un 20. gs. 
sākumā celtajās ēkās pārsvarā saglabājusies vecā godība – bīder
meijera, neogotikas un jūgendstila mēbeles: smagnēji galdi, sek
retēri, atzveltņu krēsli un zviļņi, koka cakām un slīpētiem stikliem 
rotātas bufetes, cēlās krokās krītoši aizkari un izšūtu spilvenu kau
dzes. Trūcīgāko un no laukiem ienākušo latviešu māju iekārtojums 
tāpat kā laukos – amatnieku darinātas lādes, skapji un citas mēbe
les, pašaustas strīpainas segas un grīdceliņi, tamborēti vai izšūti 
aizkariņi. Ģimenes dzīve lielākoties notiek virtuvē pie kurošas plīts 
un ēdamgalda. Neatņemama dzīvokļa daļa – „ankambaris” – pie
liekamais, kur glabājas pārtikas aizgāds, kas perioda sākumā visai 
paplāns. Galvenais siltais ēdiens – kartupeļi, mizoti vai „mundierī”, 
kam piekost siļķi, ceptu reņģi, ja paveicas – cepeškrāsnī izčurkstinā
tu speķa šķēli. Puslīdz pārticīgas ģimenes svētdienās var atļauties 
arī desertu – debesmannā vai bubertu ar ogu mērci. 

Laiks rit strauji, un latvieši steidzas tam līdzi; ir jāpaspēj, jāatgūst 
no dzīves tas, ko laupīja karš un ko agrāk nepieļāva svešu varu 
klātbūtne. Tālaika avīzes pārpilnas sludinājumiem un reklāmām: 
koncerti un teātra izrādes, priekšlasījumi, jautājumu un atbilžu 
vakari ar saviesīgu dzīvi (t.i., tēju, kafeju, smalkmaizēm un kop
dziedāšanu vai pat dejām), balles un karnevāli ar eksotiskām ievir
zēm – „Austrumu tirgus”, „Fantazijas nakts” u.tml. Izejot sabiedrī
bā, noteikti jāsapošas. Četri kara gadi apgriezuši dzīvi kājām gaisā, 
un pirmo reizi civilizācijas vēsturē sieviešu svārki uzrāvušies teju 
līdz ceļgaliem! Divdesmito gadu kundzes un jaunkundzes beidzot 
tikušas ārā no žņaudzējām korsetēm un smagajiem svārkiem, 
kuru pašūšanai patērēts desmitiem olekšu auduma, atbrīvojušās 
no smagajām cepurēm, kam virsū vesela dobe mākslīgo ziedu. 
Jaunā, modernā latviete šķirsta franču modes žurnālus un tērpjas 
vieglā kleitiņā, kam jostasvieta noslīdējusi sprīdi zem nabas, ap 
kaklu viņai krelles, kas sniedzas līdz pat zemajai jostai, kājās zīda 
flora vai pat īsta zīda zeķes un kurpītes ar konusveida papēdi un 
siksniņām. Arī garo bižu, copju un „pompadūra” frizūru laiks bei
dzies – tagad modē pāža galviņa vai „ponija griezums” uz pieres. 
Ar lokšķērēm ieveidotos vilnīšus sedz velūra vai stepēta auduma 
cepurīte podiņa formā, kas sniedzas līdz uzacīm. Arī kungu ģērb
šanās stils mainījies. Valdības vīri un vietējās ekselences nēsā spo
žus cilindrus, ierēdņi – cietas „katliņcepures”, bet jaunekļi izaici
nošā elegancē sašķiebj žokejcepures, kam labi piestāv pusgarās 
golfa bikses jeb „nikerbokeri”. Kungi matus šķir celiņā – sānos vai 
tieši vidū – un piegludina ar briljantīna smēri. Arī bārdas vairs nav 
modē. Ūsas gan – vai plānā svītriņā uz virslūpas kā kinozvaigznēm 
Klārkam Geiblam un Maksam Linderam, vai tādā kā kvadrātiņā 
zem deguna kā Čārlijam Čaplinam.

Ievērojamas 
dienas un jubilejas

Kā dzīvojām 
Latvijas simt gados
Savas valsts lielo vēsturi un tās datus zinām – cits labāk, cits ne tik labi, taču ikvienam Latvijas iedzīvotājam 
ir skaidrs – šogad mūsu valstij aprit simt gadi. Tas nav daudz, salīdzinot ar senākajām Eiropas valstīm; taču 
vairākas ir „vienos gados” ar mums, un mūsdienu kartēs var atrast arī krietni jaunākas valstis. Rakstu ciklā, 
ko „Ventspilnieks.lv” sāk publicēt šodien (turpmāk reizi mēnesī), nebūs vai gandrīz nebūs politikas, bet gan 
ieskats latviešu sadzīves vēsturē simts gadu garumā. Jo, lai kāda kuro brīdi bijusi valsts iekārta, lai kādi spēki 
pie varas, cilvēkiem vajadzēja ēst, ģērbties, rūpēties par jumtu virs galvas un mājokļa iekārtošanu. Tāpat it 
visos laikos gribējās sekot modei, lasīt grāmatas, apmeklēt kino un teātra izrādes, balles, atzīmēt svētkus un 
jubilejas.
Ceļojumu latviešu sabiedrības sadzīvē simts gados sāksim ar pašu sākumu – ar pagājušā gadsimta divdesmita
jiem gadiem.

Kino skaitās pati modernākā un tāpēc visiemīļotākā izklai
de. Latvju dāmas vēro ārzemju kinodīvas un apgūst laikmetīgo 
„makeup”. Ja pirms kara krāšļojās un smiņķējās tikai apšaubāmas 
uzvedības sievietes, tad tagad to dara arī godīgas mātesmeitas. 
Koldkrēms un pūderis, tāpat lūpu zīmulis ir katras zeltenes arse
nālā. 20. gadu mode prasa izzīmēt lūpas kārdinošā „sirsniņā”, bet 
uzacu galiem jābūt vienā līmenī ar acs ārējo kaktiņu.

Ballēs un deju vakaros visvairāk pieprasītā mūzika ir „jazzband”, 
pati populārākā deja – čarlstons! Vecākā paaudze, kas augusi citos 
laikos un citos tikumos, bezmaz vai šausmās vēro savus bērnus 
un mazbērnus svaidām kājas pa gaisu tik sparīgi, ka meiteņu jau 
tā īsie bruncīši uzraujas vai līdz šekumam („mīļā, vai tad tās var 
saukt par apakšbiksām?”). Un vēl viens trakums – jaunatne pīpē! 
Pat meitenēm mutē papirosi – tādi gari un tievi – „īpaši dāmām”, 
teikts reklāmās.

Taču liderīgā jaunatne patiesībā ir ļoti darbīga un radoša, ātri 
vien apgūst un iepazīst jaunākās tehnoloģijas. Šajā ziņā divdesmi
tos gadus var salīdzināt ar mūsu atmiņā vēl dzīvajiem deviņdesmi
tajiem, kad Latvijā ienāca mobilie tālruņi un datori. Tālaika „mobi
lā” ekvivalents – mājas vai iestādes tālrunis; sākotnēji paprāva 
kastīte ar runājamo „taurīti” un „klausāmo stobriņu”, ko ātri vien 
nomainīja aparāts ar klausuli. Ventspilī 20. gadu vidū bija apmē
ram 100 tālruņa abonentu. Mūsdienu globālajam tīmeklim varētu 
atbilst radio – sākumā iekārta ar austiņu stīpu, vēlāk – glīti nofor
mēta kaste ar skaļruni un viļņu diapazona regulētāju, ko mājās 
novietoja goda vietā, lai ģimenes lokā izbaudītu koncertus, raidlu
gas un ziņu raidījumus.

Un vēl nedrīkst aizmirst auto! 20. gados pilsētu ielās braukāja 
gan zirgu vilkmes rati un ormaņu pajūgi, gan velosipēdi, motocik
li un karietēm līdzīgas vieglās automašīnas, visvairāk amerikāņu 
– fordi, pakardi u.c. Katra jauna puiša sapnis – spīdīgs, skaļi parkš
ķošs motociklets, ikviens ambiciozs vīrs kāroja pēc sava auto... Un 
vai tagad tā nav? 
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A U N S
Ieklausies, ko saka priekšā zemapziņa un dari, pēc kā ilgo
jas sirds. Savukārt darbā sargies no stresa un pārslodzes. 

Ikdienā ātri atradīsi kopīgu valodu ar līdzcilvēkiem, taču ilgtermiņa 
sadarbība vai draudzība diez vai izveidosies. Nesatraucies, ap tevi 
jau sen ir tuvie un mīļie, kuriem vari uzticēties. 

V Ē R S I S
Nedēļas nogale piemērota koncerta, teātra vai kāda cita 
kultūras pasākuma apmeklējumam. Tādējādi gūsi ener

ģiju nākamajam darba cēlienam, kas solās būt diezgan saspringts. 
Neuzņemies pārāk daudz pienākumu. Veiksmīgāki tie projekti, kas 
saistās ar izglītošanos vai ārzemju tēmu.

D V Ī Ņ I
Ģimenes cilvēkiem daudz pienākumu mājas saimniecī
bā, sapratīsi, ka telpas prasās pēc ģenerāltīrīšanas. Atroti 

piedurknes un ķeries pie darba! Jaunajā nedēļā profesionālās lietas 
prasīs iedvesmu un precizitāti. Ja kārtojami lietišķi jautājumi, kārtīgi 
sagatavojies. Rūpīga pieeja nodrošinās vēlamo rezultātu.

V Ē Z I S
Visas domas, laiku un spēkus paņems darbs vai biz
ness, turklāt tu visai emocionāli dzīvosi līdzi norisēm. 

Vajadzētu mērķēt augstāk un tālāk, virzīties pa karjeras kāpnēm vai 
attīstīt biznesā jaunus virzienus. Grūtākos brīžos konsultējies ar tuvi
niekiem, viņu padoms un atbalsts lieti noderēs.

L A U V A
Brīvdienās esi kopā ar ģimeni – atbalstiet un parūpējie
ties cits par citu. Tajā pat laikā sirdslietās šis un tas pār

domājams. Paliec brīdi vienatnē, lai saprastu, kas tev attiecībās ir 
svarīgi. Darbā pienākumu būs pāri pārēm, un tas radīs spriedzi. 
Nesatraucies par to, ko nespēj ietekmēt.

J A U N A V A
Nedēļas nogalē sarīko ģenerāltīrīšanu, izdaiļo interjeru, 
dodies iepirkšanās tūrē, palutini savus mīļos ar gardu mal

tīti vai skaistiem pirkumiem. Jaunajā nedēļā, iespējams, nāksies arī 
kārtot darīšanas iestādēs vai bankā. Nav īstais brīdis, lai koncentrē
tos un peļņu, taču iepriekš paveiktais nesīs atdevi.

S V A R I
Ja mājās izceļas strīdi vai domstarpības, liec lietā savas 
diplomātiskās spējas. Nebūtu vēlams brīvdienas pavadīt 

mājās, jo tad ir lielāki „rīvēšanās” riski. Darba nedēļa nāks ar dau
dziem pienākumiem, bet tu sekmīgi tiksi galā. It īpaši tad, ja arī lie
tišķos jautājumos liksi lietā radošu pieeju.

S K O R P I O N S
Privātais bizness, profesionālie sasniegumi un finanses 
būs pirmajā vietā. Var pavērties jaunas iespējas papildināt 

ienākumus, tikai viss rūpīgi jāizrēķina. Brīvdienās gan liec darbus 
malā un esi kopā ar saviem mīļajiem. Sirdslietās iedvesmojoši, mīļi, 
romantiski piedzīvojumi.

S T R Ē L N I E K S
Domā par sasniegumiem un vērienīgiem plāniem. 
Darbā ieguldītā enerģija nesīs atdevi. Pienācis laiks 

straujiem soļiem doties uz priekšu, tikai nerīkojies emociju iespaidā. 
Brīvdienās parūpējies par mājas saimniecību, palutini savus mīļos, 
bet kopā ar otro pusīti sarīko romantisku pasākumu. 

  
M E Ž Ā Z I S
Ir pienācis laiks pārvērtēt savu pienākumu apjomu un no 
kaut kā atteikties. Visus darbus neapdarīsi un visu pasau

les naudu nenopelnīsi, tas ir fakts. Vismaz brīvdienās atvelc elpu un 
dari to, kas sagādā prieku. Par labu nāks neliels izbrauciens vai spor
tiski kustīgas aktivitātes brīvā dabā.

Ū D E N S V Ī R S
Dodoties uz pasākumiem, ir iespējas iepazīties ar intere
santiem cilvēkiem, kas vēlāk kļūst par draugiem vai sadar

bības partneriem. Jaunajā nedēļā svarīga finanšu tēma, var rasties 
jauni peļņas varianti, bet naudas lietas jātur kārtībā. Liela nozīme 
izglītībai – ir vērts apmeklēt kursus vai semināru.

Z I V I S
Liela rosība mājās – komunikācija ar bērniem un citiem 
ģimenes locekļiem. Arī draugiem un paziņām pēk

šņi būs kaut kas vajadzīgs. Palutini sevi brīvdienās ar iepirkšanās 
tūri, atjauno garderobi, iegādājies labu parfimēriju vai smaržas. 
Profesionālajā jomā jauni plāni, kas prasa atdevi.
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Anniņa sūdzas mammai: “Tētis 
gan ir dumjš. Man viņš vien
mēr saka – “mana lielā meita”, 
bet mūsu kaimiņieni uzru
nā ar “mana mazā pelīte”.

Pacients sūdzas dakterim par bie
žām, stiprām sāpēm sirds apvi
dū. Dakteris izmeklē slimnieku, un 
nosaka: “Izrakstīšu Jums dūņu van
nas... “  
Slimnieks: “Un tas līdzēs?”  
Dakteris: “Tā Jūs ātrāk pie mit
ras zemes pieradīsiet.”

Kādi mājdzīvnieki patīk modernai 
sievietei?  
Jaguārs garāžā, lapsa uz ple
ciem, jērs ledusskapī un viens 
ēzelis, kurš to visu apmaksā.

Bankets lielā uzņēmumā. Jau krietni 
iereibis vīrs skaidro sievai: “Tā bru
nete ir mūsu sekretāre un Liepiņa 
kunga mīļākā. Tā korpulentā rud
mate ir grāmatvede, viņai ir dienes
ta romāns ar mūsu šefu. Tumšmate 
puķainajā kleitiņā ir telefoniste, 
viņa salaiž ar Krūmiņa kungu. Tā 
jaukā blondīne strādā mūsu kafej
nīcā un ir mana mīļākā ...“ Sieva 
nopēta vēlreiz visas pieminē
tās dāmas un saka: “Lai ar kā tur 
būtu, mūsējā ir vissmukākā!”

70to gadu beigas. Brežņevs un 
Reigans ved politiskas sarunas. Pēc 
oficiālās daļas abi tiekas pie glāzītes 
un sarunā: zīmēsim sarunu biedra 
politisko portretu. Brežņevs uzzīmē 
Reiganu ar vienu lielu aci, otru šau
rāku. Reigans vaicā: “Kāpēc tā?”  
“Ar to lielo tu PSRS novēro, ar mazo 
uz savu tautu skaties.”  
Reigans uzzīmējis Brežņevu ar vienu 
mazu krūti un otru krietni lielāku.  
“Ko tas nozīmē?” vaicā Brežņevs.  
“Ar mazo tu atbalsti pasaules bada 

cietējus un ar lielo baro brālīgās 
sadraudzības valstis.”  
“Kā”, Brežņevs nesapratnē,” un ko 
tad es savai tautai dodu?”  
“Mēs taču norunājām tikai līdz 
pusei zīmēt,” atsaka Reigans.

Sievai vienmēr interesējis, ko vīrs 
glabā naktsgaldiņa atviktnē aiz 
atslēgas. Vienu dienu viņa neiztur 
un uzlauž slēdzeni. Vienā atvilknē 
atrod 3 olas, otra pilna ar naudu. 
Vakarā viņa vīram jautā, ko nozīmē 
šie dīvainie atradumi.  
Virs iesāk: “Redzi... esmu bijis tev 
neuzticīgs, un katru reizi, kad pie
krāpu tevi, liku atvilknē vienu olu...“  
Sieva saka: “Dabīgi, ka šī ziņa mani 
neiepriecina, bet pa visiem gadiem 
3 reizes, to es varu tev piedot.”  
Uz to vīrs atteic: “... katru reizi, 
kad atvilkne ar olām bija pilna, 
es tās tirgū pārdevu, un nopelnī
to naudu liku otrajā atvilknē... “

Vīrs atnāk mājās, redz, ka zem aiz
kariem kaila vīrieša kājas. Vīrs jautā 
sievai: Ko tas nozīmē?  
Mīļais, bet viņš tak tev sagādāja tik 
labu darbu!  
Ko tas nozīmē?  
Mīļais, viņš tev izkārtoja šo dzīvokli!  
Es tev vēlreiz prasu, ko tas nozī
mē?!! 
Mīļais, viņš tev izkārtoja dienesta 
mašīnu!  
Pēdējo reizi prasu, kāpēc mūsu 
apgādniekam jāstāv ar basām 
kājām, vai tu tiešām viņam 
nevarēji nopirkt čībiņas?

Saviesīgs vakars. Divi kolēģi malko 
konjaku un novēro dāmas.  
Viens saka: “Redzi, tur tā brunete 
sarkanajā kleitā, tā ir mana mīļā
kā, bet tā blondīne melnajā kos
tīmā ir mana sieva. “Uz to otrais 
atbild:” Jocīgi gan, man ir otrādi... “

Čapajevs uzzina, ka labākie zāba
ki ir no krokodilādas un aizsū
ta Petjku uz Āfriku  medīt kroko
dilus. Paiet gads, no Petjkas ne 
miņas. Čapajevs nu brauc uz Āfriku 
pats, lai novērotu, ko Petjka dara. 
Skatās, šis sēž pie upes ar cirvi, un 
līdzko piepeld krokodils, ar cirvi pa 
galvu. Tad izvelk krokodilu krastā 
un nopūšas: atkal bez zābakiem!

Aptiekāram steidzamas darīšanas. 
Viņš atstāj mācekli uz stundu vienu 
pašu. Atgriezies vaicā, kā viņa prom
būtnes laikā gājis.  
Māceklis stāsta: “Bija ienākusi viena 
kundze, sūdzējās par vēdera sāpēm, 
es viņai rīcineļļu iedevu.”  
 “Pareizi darīji”, nosaka aptiekārs. 
“Vai bija vēl kāds?”  
 Jā, viens klibais ar sāpēm kājā, 
iedevu viņam rīcineļļu.  
 Ko tu, tas tak nelīdz šinī gadījumā, 
iesaucas aptiekārs.  
 Kā nu ne, vispirms viņš pār
stāja klibot, tad sāka ātri iet 
un visbeidzot aizskrēja!

Satiekas paradīzē divi vīrieši, uzsāk 
sarunu. “Saki, kā tu ,vēl jauns vīrie
tis, nomiri?” vaicā pirmais.  
 No laimes nomiru.  
 Kā tā, no laimes? – pirmais nesaprot.  
 Pārrados no komandējuma ātrāk 
mājās, domāju, pieķeršu sievu bei
dzot ar mīļāko. Ieeju istabā, sieva 
viena pati gultā ... skatos zem gul
tas, skatos skapī, ieskrienu van
nas istabā – neviena nav. Neizturēja 
mana sirds šo prieka ziņu ...   
 Muļķis tāds, – atsaka pirmais, – 
vajadzēja ledusskapī ielūkoties, 
tad vēl šodien abi būtu dzīvi!

Kāpēc blondīnes pienu no pakas 
dzer veikalā?  
Tāpēc ka uz pakas rakstīts 
“Atvērt šeit”.

M 
ediju ziņa. Ventspils Augstskolas (VeA) bibliotēkā ceturtdien, 1. martā, neformālā gaisot
nē pie tējas tases notika lasīšanas veicināšanas pasākums, kuru tā rīkotāji nodēvējuši par 
spocīgi omulīgu šausmu stāstu vakaru. Šis lasīšanas veicināšanas pasākums tika rīkots stu
dentiem, bet tajā varēja iesaistīties arī ikviens cits interesents, kurš neformālā gaisotnē 
un patīkamā kompānijā vēlējās pavadīt laiku, klausoties un lasot spoku stāstus citiem.

(“Ventspilnieks.lv” – LETA)

Marts, kas sākas ar neformālu pasākumu pie tējas – Spocīgi omulīgo šausmu stāstu vakaru. Patiesi, kas gan var 
būt lieliskāk, jo kurš gan labāk nekā studentu auditorija spēs novērtēt patiesi omulīgu šausmu stāstu. Un ja vēl īsteni 
omulīgā balsī kādu stāstiņu var palasīt priekšā biedram. Turklāt visi taču atceras bērnību – kopīgie “baidīšanās vakari” 
par “sarkanajiem nadziņiem” un “melno zārku” vienmēr bija lielā cieņā.



ОВЕН
Прислушайтесь к интуиции и следуйте ей в своих поступках. На 
работе остерегайтесь стресса и перенапряжения. В этот период вы 
легко сможете находить общий язык с людьми, однако на возникно-

вение прочных дружеских связей рассчитывать вряд ли стоит. Не беспокой-
тесь, рядом с вами уже давно сформировался круг надежных близких людей, 
которым вы можете доверять. 

ТЕЛЕЦ 
В выходные подходящее время для посещения концерта, теа-
тра или другого культурного мероприятия. Это позволит вам 

напитаться энергией для предстоящих свершений – вам предстоит доволь-
но напряженный период. Не берите на себя слишком много обязанностей. 
Наиболее удачными окажутся те проекты, которые связаны с темой образо-
вания или зарубежными партнерами. 

БЛИЗНЕЦЫ
Семейным представителям знака предстоят домашние хлопо-
ты, в вашем жилище требуется генеральная уборка. Закатайте 

рукава и принимайтесь за работу! Новая трудовая неделя потребует от вас 
вдохновения и точности. Если вы намерены решать деловые вопросы, то 
хорошенько подготовьтесь – в этом случае вас может ожидать прекрасный 
результат. 

РАК
Все ваши мысли, время и силы посвящены работе или бизне-
су, к тому же, вы весьма эмоционально будете воспринимать все 

происходящее. Нужно стремиться к более высоким целям, подниматься по 
карьерной лестнице или развивать новые направления в бизнесе. В наи-
более тяжелые моменты просите совета у близких, их поддержка будет как 
нельзя кстати. 

ЛЕВ
Выходные проведите с семьей – в атмосфере взаимной поддерж-
ки и заботы. В то же время в делах сердечных кое-что нужно будет 

обдумать. Стоит побыть наедине со своими мыслями, чтобы понять, что на 
самом деле для вас важно в отношениях. На работе вас ожидает множество 
обязанностей, что создаст напряженность. Не беспокойтесь о том, на что вы 
не можете повлиять. 

ДЕВА
В конце недели устройте генеральную уборку, займитесь преоб-
ражением интерьера, отправьтесь за покупками, побалуйте своих 

любимых чем-нибудь вкусненьким. Наступившая неделя, возможно, прине-
сет с собой хлопоты, связанные с учреждениями или банками. Не самое под-
ходящее время, чтобы концентрироваться на прибыли, однако то, что было 
сделано ранее, возможно, начнет приносить свои плоды. 

ВЕСЫ
Если у вас дома возникают споры и разногласия, используйте свои 
дипломатические способности. Нежелательно выходные прово-

дить дома, поскольку велик риск взаимных придирок. В профессиональной 
деятельности – множество обязанностей, но вы со всем успешно справитесь. 
Особенно если подойдете к делу творчески. 

СКОРПИОН
Частный бизнес, профессиональные достижения и финансы будут 
на первом месте. Могут появиться новые возможности заработать, 

однако все нужно тщательно просчитать. В выходные отложите все дела и 
проведите время со своими любимыми людьми. Вас ожидают вдохновляю-
щие, романтичные приключения. 

СТРЕЛЕЦ
Думайте о достижениях, стройте грандиозные планы – энергия, 
вложенная в работу, принесет свои плоды. Пришло время семи-

мильными шагами двигаться вперед, но только не действуйте под влиянием 
эмоций. В выходные позаботьтесь о своем жилище, побалуйте своих люби-
мых, устройте романтическую вечеринку со своей половинкой.

  
КОЗЕРОГ
Пришло время переоценить объем своих обязанностей и от чего-
то отказаться. Всех дел не переделать, всех денег не заработать 

– это факт. По крайней мере, в выходные переведите дыхание и займитесь 
тем, что доставляет вам радость. Вам пойдет на пользу небольшая поездка 
или занятия спортом на свежем воздухе. 

ВОДОЛЕЙ
Отправившись на мероприятия, вы сможете познакомиться с инте-
ресными людьми, которые впоследствии станут вашими друзь-

ями или деловыми партнерами. Наступившая неделя заставит задуматься 
о финансовом вопросе, могут появиться новые возможности получить при-
быль. Большое значение будет иметь образование – рекомендуется в этот 
период посещать курсы или семинары. 

РЫБЫ
Дома – много хлопот, общение с детьми и другими членами 
семьи. Внезапно от вас что-то понадобится даже друзьям и зна-

комым. В выходные порадуйте себя покупками, обновите гардероб, приоб-
ретите хорошую парфюмерию. В профессиональной сфере – новые планы, 
которые потребуют большой самоотдачи.
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Тщедушный гражданин в одес-
ском ресторане робко кос-
нулся руки человека, наде-
вающего пальто:
- Извините меня, – проговорил он. 
– Вы случайно не Рабинович?
- Нет! – фыркнул тот.
- Понимаете, дело в том, 
что я Рабинович, а вы сей-
час надеваете моё пальто!

Мы чемпионим только в фигур-
ном катании и хоккее только пото-
му, что этот сраный лёд повсю-
ду. Пока до работы доберёшься – 
считай, уже тренировку отпахал.

Удивительно, но если верующий 
скажет верующему, что вчера 
видел Бога, тот ему не поверит...

Купил джинсы китайского произ-
водства. Ширинка расстёгивает-
ся на ходу самопроизвольно.
Теперь я знаю, почему их 
больше миллиарда.

Ди-джей на молодёжном радио:
- Алло?
- Алло, меня зовут Михаил, я хочу 
поздравить моего друга Анатолия 
с днём рождения. Поставьте 
для него, пожалуйста, песню 
«Толька, рюмка водки на столе»!

Когда мужчине нравится жен-
щина, он готов ради нее на 
все. А когда он ее любит, он 
готов еще и помыть посуду.

Должна быть в женщине кака-
я-то загадка. Скажем, проснулся 
утром. Смотришь... Кто такая?!

А вы знаете, что супруги гине-
кологов никогда не спрашива-
ют по телефону: «Ты где?».

- Я не могу к тебе вернуться.
- У тебя кто-то появился?
- Рассудок.

Развиваю лидерские качества, 
чтобы в случае аварии пас-
сажиры маршрутки довери-

ли именно мне выбить стекло 
этим прикольным молотком.

«Domestos» убивает все извест-
ные виды бактерий, а неизвест-
ные продолжают пялиться на твою 
задницу из-под ободка унитаза!

У той России, у которой из 
союзников только армия и 
флот, врагов тоже немно-
го: образование и культура.

Государство, у каждого граждани-
на которого дома автомат, отно-
сится к своим людям иначе, чем 
государство, у каждого гражда-
нина которого дома телевизор.

Рылся в книжной полке над сто-
лом и случайно сбросил пух-
лый родительский фотоальбом.
Альбом упал углом на смарт-
фон и проломил экран.
Вот это я понимаю «ски-
нуть фотки на телефон»!

Дожил до того момента, 
когда слова сыночка-жабы из 
«Дюймовочки», про то, что «поел 
– можно и поспать, поспал – 
можно и поесть», рассматрива-
ются не как шутка, а как инструк-
ция к хорошему выходному.

Увольняясь с работы, где истре-
пали все нервы, полностью пере-
именовала всех в телефонной 
книге на рабочем мобильном. 
Владелица клининговой компа-
нии Марина стала «Маруськой-
уборщицей», главный оптовик 
Владимир — «Вовкой-барыгой», и 
в таком духе почти две сотни кон-
тактов. Подруга, работающая там 
же, рассказала, как расшифро-
вывали и ржали всем коллекти-
вом, а начальник одного из отде-
лов «Леонид быстро кончает» чуть 
не развёлся с женой, но на самом 
деле, он просто разговор закан-
чивал словами: «Всё, кончаем».

Подружка отожгла на отдыхе. 
Оглядывает себя со всех сто-

рон и удовлетворённо отмечает:
- Ну вот, на загорелом теле и 
целлюлит ровнее лежит!

Вдохновлённый успехом 
Илона Маска, мальчик Коля из 
третьего «Б» класса постро-
ил катапульту и подбросил 
на 20 метров гироскутер.

Крутая русская рулетка – это 
когда в барабане револьве-
ра нет одного патрона.

- Муж сказал, если я наберу 100 
килограммов, он разведется.
- И сколько ты весишь?
- 100 граммов до развода.

Нонсенс – когда российскую 
хоккейную команду награжда-
ют машинами БМВ, а немец-
кую команду машинами УАЗ.

В ВВС ночные тренировоч-
ные полёты. Руководитель 
полётов запрашивает коман-
дира бомбардировщика: 
- Восьмой, доложите полёт-
ную видимость.
- 330000 километров.
- Как определили?!
- Луну вижу.

Друг подарил мне круж-
ку с голой бабой.
Жена разбила круж-
ку. А бабу прогнала...

- О чём нужно говорить с дамой?
- О её красоте, конечно.
- А если она... ну... не красавица?
- Тогда о недостатках другой дамы.

- Замуж хочу!
- А Андрей че?
- Он сопли жует.
- Че говорит?
- Говорит, вкусно.

- Папа, а спам, что это такое? 
- Сынок, представь себе – 
сидишь ты в туалете, тянешь-
ся за бумагой, а там гвозди, 
скотч и наждачная бумага!

АНЕКДОТЫ

Н овость прессы. В библиотеке Вентспилсской высшей школы в четверг, 1 марта, в неформальной 
атмосфере за чашечкой чая прошло мероприятие по привлечению к чтению, которое его организа-
торы назвали призрачно-приятным вечером страшных историй. Это мероприятие было организова-
но для студентов, но участвовать в нем могли все, кто желал провести время в приятной компании 
за чтением вслух историй в жанре «хоррор». 

(«Ventspilnieks.lv» – LETA)

Март, который начинается с неформального мероприятия за чашечкой чая – призрачно-приятного вечера 
страшных историй. И правда, что может быть прекраснее, ведь кто как не студенческая аудитория сможет оце-
нить по-настоящему приятные «страшилки». А если еще действительно приятным голосом кто-то тебе почитает 
вслух… Ведь все помнят детство – как, собравшись компанией, всегда с удовольствием слушали «страшилки» 
про черного человека и черный гроб.
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Прыгунья в длину Грива будет 
стартовать в чемпионате 
мира 
Лаума Грива станет единственной легко-
атлеткой из Вентспилса, которая будет 
представлять сборную Латвии на чемпи-
онате мира в помещении, который прой-
дет в Великобритании. Грива стартует 
в последний день, 4 марта, незадолго 
до половины шестого по латвийскому 
времени. В чемпионате примут участие 
еще три латвийских легкоатлета: Элвийс 
Мисанс (тройной прыжок), Лига Вевере 
(бег на 800 м) и Аустрис Карпинскис (бег 
на 400 м).

Вентспилсские керлингисты 
поедут на чемпионат мира 
Воспитанники Вентспилсского кер-
линг-клуба Санта Блумберга и Ритварс 
Гулбис стали чемпионами Латвии в сме-
шанных парах и таким образом обеспе-
чили себе путевку на чемпионат мира, 
который будет проходить в Швеции. В 
финале вентспилчане выиграли у Даце и 
Ансиса Регжей, которые являются самы-
ми опытными керлингистами в парных 
командах и представляли Латвию уже на 
трех чемпионатах мира. 

У Ломажа – дебют, Латвия 
выигрывает у Турции 
Игрок БK «Вентспилс» Рихардс Ломажс 
дебютировал в латвийской мужской 
сборной по баскетболу. Он набрал 
10 очков и тем самым помог команде 
одержать победу над Турцией в Кубке 
мира. На счету двух других игроков БK 
«Вентспилс» Ингуса Яковича и Айгара 
Шкеле по 10 и 5 очков, а вентспилча-
нин Давис Леясмейерс не заработал ни 
одного очка. 

Первая победа в Испании
Первую победу на сборах перед нача-
лом сезона в Испании праздновал ФК 
«Вентспилс», который с убедительным 
счетом 4:0 обыграл испанскую коман-
ду «UCAM». Два гола на счету Алексея 
Антонова, отличились также Амансио 
Фортес и талантливый 17-летний игрок 
Кирилл Фролов. До сих пор в Испании 
на счету вентспилчан – одна ничья и два 
поражения. 

В финале – без поражений 
Вентспилсские волейболисты со стопро-
центным победным балансом завершили 
регулярный чемпионат Латвийской наци-
ональной Первой лиги. В последней игре 
вентспилчане в гостях одержали убеди-
тельную победу над командой из Айзпуте 
3-0 (25:19, 25:21, 25:22). ВK «Вентспилс» 
победил во всех играх, не пережив ни 
одного поражения за сезон. Нынешние 
чемпионы уже готовятся к плей-офф. В 
четвертьфиналах первые игры состоят-
ся 10 марта. 

ВВШ – чемпионы Курземе 
Команда по футзалу Вентспилсской выс-
шей школы (ВВШ) в своем четвертом 
сезоне стала победителем чемпионата 
Курземской лиги. Вентспилчане в этом 
сезоне в общем зачете набрали 21 очко 
в восьми играх, что позволило команде 
уже второй сезон подряд стать победите-
лями этого чемпионата. ВВШ потерпела 
поражение только в одной игре, когда в 
гостях уступила FC «Nikers» из Кулдиги.

НОВОСТИ СПОРТА

www.nnvt.lv
Tел. 63607300.

«Noord Natie Ventspils Terminals» – 
многофункциональный центр перевалки грузов 

Быстрые, надежные и качественные услуги  

Соответствующая инфраструктура  

Паромные линии из Вентспилса 

17 дней внимание всего мира было приковано к Корее, где в Пхенчхане спортсмены со 
всех континентов стартовали в Зимних Олимпийских играх. Всего атлеты разделили 
102 комплекта медалей. Наши бобслеисты Оскарс Мелбардис и Янис Стренга завоева-
ли бронзу в состязаниях среди двоек. Это единственная медаль Латвии в прошедших 
Олимпийских играх. Много это или мало – как посмотреть. Мы считаем, что для такой 
маленькой страны, как Латвия, это хороший результат. 

С наступлением марта приближается и хоккейная весна, которая, по традиции, начинается 
с игр плей-офф в борьбе за медали чемпионата Латвии, а завершается крупным мировым 
чемпионатом с участием сборной Латвии, за которую болеет вся страна. А в Вентспилсе 
сейчас все болеют за хоккеистов «ВЕНТА–2002», которые начали борьбу за защиту завое-
ванного в прошлом году титула чемпионов Первой лиги Латвии. Поскольку дела у коман-
ды в этом сезоне идут с переменным успехом, это будет нелегкой, но выполнимой зада-
чей. Держим кулаки!

До свидания, Пхенчхан! Здравствуй, Пекин!

В последний день соревнований 
Латвия лелеяла такие же боль-
шие надежды, как в скелетоне 
или биатлоне. После достижений 
среди двоек дела у четверок шли 

не так хорошо, как хотелось бы. Превзойти 
главных фаворитов было невозможно, за 
остальные медали можно было побороться, 
однако боб скользил не очень хорошо, и сами 
спортсмены ошибались. На сей раз квартет 
Оскара Мелбардиса финишировал пятым, 

а экипаж Оскара Киберманиса занял 10-е 
место. От третьего места ведущий латвий-
ский экипаж отстал на 0,27 секунды, а перед 
последним заездом эта разница была на пять 
сотых секунды больше. 

Сам О. Мелбардис после олимпийско-
го финиша высказался сурово: «Стыдно за 
то, что было сделано в четверках… Стыдно 
перед товарищами по команде! Снова их 
разочаровал… Но такова жизнь. Однако 
радостно потому, что мы боролись до конца 
и старались сделать все, что могли. Пятое 
место тоже нужно завоевать. Во время сезо-
на среди четверок мы нигде не занимали 
более высокие места. То же самое место мы 
заняли и здесь. Нужно брать то, что есть, 
и радоваться этому». Сейчас нужно отбро-
сить эмоции и подумать спокойно. «Два-три 
месяца я себе этого не прощу», – сказал О. 
Мелбардис. 

«Достойно! Что еще сказать! Конечно, 
можно говорить о мелочах, рассуждать, если 
бы вчера было так, то была бы медаль, но 
так можно говорить бесконечно. Шестерка 
– тоже хорошо! Мне не в чем упрекнуть пар-
ней, – сказал главный тренер латвийской 
сборной, вентспилчанин Сандис Прусис. 
– Мы как команда, спортсмены, тренеры 
выполнили свою работу максимально хоро-
шо. Другое дело, что, как я уже сказал после 
Олимпиады в Сочи: нам не хватает того, что 
есть у других ведущих команд в обработке 
полозьев. Тут мы как в каменном веке. Это 
большие команды, у которых другие инве-
стиции, другие возможности. Со своей сто-
роны мы сделали все возможное, там наши 
знания закончились. Чтобы дело шло лучше, 
кто-то должен идти учиться, чтобы это осво-
ить. Идет борьба за сотые доли секунды, 

но, к сожалению, есть вещи, которых нам не 
хватает…» 

Для Латвии эти Олимпийские игры были 
хорошими. Все боролись на совесть, вклады-
вали душу, хотя немного не хватило удачи. На 
счету олимпийской команды также два очень 
высоких четвертых места – у скелетониста 
Мартина Дукурса и конькобежца Харалда 
Силова, а пятое место у уже упоминавшего-
ся квартета и скелетониста Томаса Дукурса. 
Шестое место в саночном спорте среди двоек 
завоевали Юрис и Андрис Шицы, которые 
вместе с Кристером Апарьедсом и Уллой 
Зирне стали шестыми и в командной эстафе-
те. Несмотря на полученную летом тяжелую 
травму, седьмое место заняла скелетонист-
ка Лелде Приедулена. И если у кого-то воз-
никает желание кого-то из атлетов назвать 
«олимпийским туристом», то это абсолют-
но неприемлемо, в каждом из видов спор-
та олимпийские нормативы были высоки как 
никогда! Уже сам факт, что спортсмен попал в 
Пхенчхан, – большое достижение. 

Интересные подсчеты провело влиятель-
ное агентство «Bloomberg». Благодаря брон-
зовой медали в Пхенчхане, Латвия среди 
всех (!) 92 государств в общем зачете зани-
мает 10-е место, если рассчитывать, сколько 
завоеванных спортсменами страны медалей 
приходится на каждые 100 миллиардов дол-
ларов США ВВП конкретной страны (четыре 
года назад в Сочи у Латвии были две сере-
бряные и две бронзовые медали, что дало 
даже второе место!). Приятно осознавать, 
насколько маленькие государства все же 
могут быть сильными! 

Олимпийские игры завершились. Огонь 
пхенчханского факела погас, олимпийский 
флаг передан в руки организаторов следу-
ющих Зимних Олимпийских игр. Через четы-
ре года атлеты со всего мира соберутся в 
Пекине. Между прочим, Олимпиада пройдет 
как раз во время встречи китайского Нового 
года, к тому же, Пекин станет первым горо-
дом, в котором проводились как Зимние, так 
и Летние Олимпийские игры. 

«ВЕНТА–2002» начинает борьбу за 
сохранение титула чемпионов Латвии

В регулярном чемпионате у коман-
ды «ВЕНТА–2002» случалось вся-
кое – то блистательные победы, то 
неожиданные болезненные пора-
жения. За пару игр до конца регу-

лярного чемпионата вентспилчане даже ока-
зались в опасной ситуации – в общем заче-
те опустились на пятую позицию, из-за чего 
они могли остаться вне плей-офф. Однако 
на финише были завоеваны две очень важ-
ные победы. Удалось подняться на третье 
место и таким образом избежать встречи с 
фаворитами – ХШ «Рига–2001» в полуфина-
ле плей-офф. 

Регулярный чемпионат вентспилчане завер-

шили убедительной победой в гостях, выи-
грав у «Daugavpils»/«LDz Cargo» – 7:1. На 
этот раз вентспилчане были настроены очень 
воинственно, так как всего неделю назад там 
же, в Даугавпилсе, они проиграли – 1:9... В 
этот раз в первом периоде произошла похо-
жая борьба. Счет в матче на седьмой мину-
те открыл Ренарс Карклс, однако во второй 
половине периода хозяева сравняли счет. Как 
оказалось позднее, это стало единственной 
забитой шайбой хозяев, тогда как гости заби-
ли по три шайбы в каждом из следующих 
периодов. Самым результативным игроком, 
на счету которого одна заброшенная шайба 
и две результативные передачи, был Оскарс 

Григулис. После этой победы «ВЕНТА–2002» 
с 31 очком в 16 играх поднялась на третье 
место. Победила ХШ «Рига–2001», набрав-
шая 41 очко. Затем следует Марупе с 35 очка-
ми, четвертой с 30 очками финишировала 
команда «Lido».

В полуфинале вентспилсский хоккей-
ный клуб встретится с марупской командой. 
Нынешние чемпионы Первой лиги вентспил-
чане в этом сезоне играли с хоккеистами 
Марупе не особенно успешно. В первом матче 
регулярного чемпионата вентспилчане прои-
грали им со счетом 4:7, затем в Вентспилсе 
хозяева уступили сопернику – 2:5.

В общем зачете результативных игроков у 
вентспилчан третье и четвертое место – соот-
ветственно у Яниса Голубовича 28 (7+21) и 
Оскара Григулиса 26 (12+14). Среди нападаю-
щих у них соответственно вторая и четвертая 
позиция. Среди защитников самым результа-
тивным у вентспилчан был Ансис Брикманис, 
который с 10 (2+8) очками занимает седьмое 
место. 
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Ну кто из ценителей латышской эстрады 
не знает слова этой известной латыш-
ской песни! Наверное, каждый, кто пере-
жил времена Атмоды, знал тогда слова 
песни наизусть. С того времени про-
шло уже три десятилетия, но эта и бес-
численное количество других песен 
Эдуарда Розенштрауха в столетний юби-
лей Латвии оживают заново. Столетие 
в этом году отмечает и сам автор песен. 
В субботу вечером созданные им песни 
снова наполнят сердца вентспилчан – в 
доме театра «Юрас варти» пройдёт кон-
церт, посвящённый столетнему юбилею 
Э. Розенштрауха.   

«Bij’ vasara toreiz 
tik zaiga...»

20 марта в 18:15 начинается весна. 

В нашей стране
3 МАРТА исполняется 100 лет со дня под-
писания Брестского мирного договора, в 
результате чего от России отторгались 
Курземе и Рига. Мирный договор соблюдал-
ся до ноября. 
6 МАРТА – день памяти первого команду-
ющего национальными частями Латвийских 
вооруженных сил, латышского полковника 
Оскара Калпака (1882–1919 гг.). 
18 МАРТА родился латышский драматург 
Гунарс Приеде (1928–2000 гг.), который 
во время Второй Мировой войны оказал-
ся в Вентспилсе, учился в Вентспилсской 
гимназии.
22 МАРТА – Всемирный день водных 
ресурсов.
23 МАРТА – Международный день 
Балтийского моря. 
25 МАРТА – Вербное воскресенье и День 
памяти жертв коммунистического геноцида, 
когда мы вспоминаем о жертвах депортаций 
1949 года. Тридцать лет назад, в 1988 году, 
жители Латвии впервые публично отдали 
дань памяти тем, кто был выслан 25 марта 
1949 года, – собравшиеся отправились на 
рижское Братское кладбище, чтобы возло-
жить цветы к монументу «Мать Латвия». 
31 МАРТА – 80 лет назад (1938 г.) риж-
ский «ВЭФ» начал серийное производство 
фотоаппарата «Minox», сконструированного 
Вальтером Цаппом. 

В нашем городе и крае
17 МАРТА – 640 лет назад, в 1378 году, в 
исторических источниках Вентспилс впер-
вые был упомянут как населенное место, 
имеющее городские права. 
25 МАРТА – 25 лет назад, в 1993 году, был 
утвержден флаг города Вентспилса; в него 
были включены элементы старинного герба 
Вентспилса.

В настоящее время большое кон-
цертное турне к юбилею Э. 
Розенштрауха «путешествует» по 
всей Латвии. Талантливый латвий-

ский композитор, музыкант и исполнитель 
на это смотрит с краешка облака, потому что 
он уже давно на небесах, однако нет сомне-
ний в том, как сильно он бы хотел сам испол-
нить свои песни. Вспоминая конец песен-
ных 80-х годов и отдавая дань памяти Э. 
Розенштрауха в его столетний юбилей, попу-
лярные латвийские музыканты объедини-
лись, чтобы вместе со слушателями испол-
нить его песни во время обширной програм-
мы концерта. 

«Zilais lakatiņš», «Vecās likteņdzirnas», 
«Zelta cauna», «Pa kuru laiku nosirmoja jūra», 
«Ai, māte Latgalē», «Drauga vārdi», «Meitenei 
no manas klases», «Kolumbīne», «Kādai 
meičai Cesvainē», «Atmiņas», «Vecpiebalgas 
ūdensrozes» и многие другие песни, которые 
всегда подхватывали слушатели, а также не 
так часто слышанные мелодии в новой аран-
жировке оживил музыкальный продюсер Атис 
Аузанс. Песни исполнят известные солисты 
Нормундс Рутулис, Дайнис Скутелис, Anmary, 
Нормундс Зушс, Кристина Захарова, Атис 
Аузанс и «Оранжевое трио девушек» – Анита 
Левша, Олга Ступиня и Инта Гудовска. Право, 
этот замечательный концерт к столетнему 
юбилею пропустить нельзя! 

Знаменательные 
даты и юбилеи

СТРЕМИТЕЛЬНЫЕ ДВАДЦАТЫЕ
Двадцатые годы XX столетия англичане и американцы называли 

бурными, или ревущими, а французы – сумасшедшими. 
В новорожденной Латвии этот исторический период был по-на-

стоящему уникален. С одной стороны, опьяняющая радость по 
поводу освобождения от немецкого и русского господства, с дру-
гой – разоренная после войны земля, заросшие поля, разрушен-
ные здания, разграбленные фабрики, погибшие или оказавши-
еся на чужбине близкие, из которых на родину вернулись лишь 
380 тысяч – меньше половины. Завершился кровавый и героиче-
ский 1919 год, и в Латвии началась новая жизнь. В лихорадочном 
темпе, обгоняя время, в деревнях начали строить хлева, конюшни 
и жилые помещения. И в городах, назло бедности, хозяева домов 
делали что могли, чтобы привести в порядок пострадавшие дома, 
а пришлые из деревни или искали картели, где обосноваться, или 
возводили свои – одноэтажные, реже двухэтажные деревянные 
домики. В нашем городе разрушения были намного меньше, чем, 
например, в Риге или Елгаве, поэтому главной заботой было при-
ведение в порядок порта, железной дороги и улиц. 

В то время в домах, конечно, не было привычных для нас 
удобств – вода из колодца, дрова или уголь в сарае, туалет в углу 
двора. Если кто-то хотел более «изысканный» вариант, то туалет 
делали в пристройке к дому, а во многих квартирах обходились 
старыми добрыми ночными вазами, или, проще говоря, горшками. 

Кинохроники и фотографии того времени позволяют взглянуть 
на жилые помещения 20-х годов. В больших, роскошных зданиях, 
построенных в XIX – начале XX века, сохранилась былая роскошь 
– мебель в стиле бидермейера, неоготики и югендстиля: тяже-
лые столы, стулья с подлокотниками и софы, резные деревянные 
буфеты, благородные портьеры, элегантными складками ниспада-
ющие на пол, горы вышитых подушек. В домах победнее, где жили 
перебравшиеся из деревни латыши, – изготовленные ремеслен-
никами сундуки, шкафы и другая мебель, домотканые полосатые 
одеяла и дорожки, связанные крючком или вышитые занавесочки. 
Семейная жизнь в основном – на кухне, возле горячей плиты или 
обеденного стола. Неотъемлемая часть квартиры – «амбарчик» – 
кладовая, где хранился запас продуктов, который вначале пери-
ода был весьма скромен. Основное горячее блюдо – картошка, 
очищенная или «в мундире», к ней – селедка или жареная салака, 
если повезет – поджаренный на печке кусочек сала. Более-менее 
обеспеченные семьи по воскресеньям могли позволить себе еще 
и десерт – мусс или буберт с ягодным соусом. 

Время летит, и латыши спешат ему вдогонку; нужно успеть, 
нужно взять от жизни то, что украла война и что раньше не допу-
скало присутствие чуждой власти. Газеты того времени перепол-
нены рекламой и объявлениями: концерты и спектакли, чтения, 
вечера вопросов и ответов с развлекательной программой (чай, 
кофий, булочки, пение и даже танцы), балы и карнавалы экзоти-
ческой направленности – «Восточный рынок», «Ночь фантазии» 
и т. п. Выходя в общество, обязательно наряжаются. Четыре года 
войны перевернули жизнь с ног на голову, и впервые в истории 
цивилизации женская юбка становится значительно короче – почти 
до колен! В двадцатые годы дамы и барышни наконец избавля-
ются от удушающих корсетов и тяжелых юбок, на пошив кото-
рых тратился не один аршин ткани, от тяжелых шляп, на которых 
была целая клумба искусственных цветов. Молодая, современная 
латышка листает модные французские журналы и надевает легкое 
платьице, с отрезной линией талии немного ниже пупка, на шее – 
бусы длиной до самой талии, на ногах чулки – фильдекосовые или 
даже из настоящего шелка, туфли с каблучком в виде конуса и с 
ремешками. Заканчивается время длинных кос, кичек и причесок 
в стиле помпадур – в моде стрижка паж или «челка пони» на лбу. 
Кудряшки, сделанные плойкой, покрыты шляпой в форме горшоч-
ка, изготовленной из велюра или стеганой ткани и надвинутой на 
лоб практически до бровей. 

Стиль одежды господ также меняется. Знатные люди носят бле-
стящие цилиндры, чиновники – твердые «котелки», а молодежь 
– вызывающе элегантные жокейские шапочки, к которым очень 
подходят брюки для гольфа, или бриджи-никербокеры. Господа 
расчесывают волосы на пробор – сбоку или точно посередине – и 
приглаживают помадой для волос. Бороды не в моде. А вот усы – 
да: или тоненькая полосочка над верхней губой, как у кинозвезд 
Кларка Гейбла и Макса Линдера, или этакий квадратик под носом, 
как у Чарли Чаплина. 

Кино считается самым современным и поэтому самым любимым 
развлечением. Латышские дамы наблюдают за зарубежными кино-
дивами и осваивают мейкап. Если до войны «малевались» лишь 

Латвии – 100: как мы жили
Мы знаем историю своего государства – кто-то лучше, кто-то хуже, однако каждому 
жителю Латвии известно: в этом году нашей стране исполняется сто лет. Это не много, если 
сравнивать с наиболее старыми государствами Европы; но есть и такие страны, которые 
являются нашими ровесниками, на современной карте можно найти и более молодые 
государства. Сегодня «Ventspilnieks.lv» начинает публиковать цикл статей, которые будут 
выходить раз в месяц и в которых не будет или почти не будет политики, в нашем поле 
зрения – лишь уклад жизни латышей на протяжении ста лет. Ведь каким бы ни было 
государственное устройство, какие бы силы ни находились у власти, людям нужно было 
есть, одеваться, заботиться о крыше над головой и благоустройстве своего жилища. Во 
все времена также люди хотели следовать моде, читать книги, посещать кино и спектакли, 
вечеринки, отмечать праздники и юбилеи. 
Свое путешествие во времени мы начнем с самого начала – с двадцатых годов минувшего 
столетия. 

женщины сомнительного поведения, то теперь это делают и поря-
дочные матери семейства. Кольдкрем и пудра, как и карандаш для 
губ, – в арсенале каждой красавицы. Мода двадцатых годов дик-
тует: губки рисовать в форме привлекательного сердечка, а длина 
брови – до внешнего уголка глаза. 

На балах и танцевальных вечерах наиболее востребованы 
джаз-банды, а самый популярный танец – чарльстон! Старшее 
поколение, которое выросло в другие времена при других нра-
вах, почти с ужасом взирает на своих детей и внуков, которые так 
отчаянно задирают ноги, что и без того короткие юбки девушек 
практически открывают взору нижнее белье. А еще – молодежь 
курит! Даже у девушек во рту папиросы – такие длинные и тонкие 
– «специально для дам», говорится в рекламе. 

Однако современная молодежь на самом деле очень деятель-
ная и творческая, быстро осваивает новые технологии. В этом 
смысле 20-е годы можно сравнить с девяностыми, которые еще 
живы в нашей памяти, когда в Латвию вошли мобильные телефо-
ны и компьютеры. Эквивалент «мобильника» того времени – теле-
фон дома или в учреждении; поначалу довольно большой ящик с 
рожком, в который нужно было говорить, и трубкой, позволяющей 
слушать, который быстро сменил аппарат с трубкой. В Вентспилсе 
в середине 20-х годов приблизительно сто телефонных абонен-
тов. Современной глобальной сети, можно сказать, соответствует 
радио – поначалу устройство с наушниками, позднее – красивый 
ящик с микрофоном и регулятором волнового диапазона, который 
дома размещают на почетном месте, чтобы в кругу семьи насла-
ждаться концертами, радиопостановками и слушать новости. 

А еще нельзя забывать об автомобилях! В 20-е годы по улицам 
города ездят как лошадиные упряжки, так и велосипеды, мотоци-
клы и легковые автомашины, напоминающие кареты, в основном 
американские – форды, паккарды и др. Мечта каждого молодого 
мужчины – блестящий, громко рычащий мотоциклет, каждый амби-
циозный представитель сильного пола желает приобрести авто… 
А сейчас разве не так? 

Старшее поколение, 
которое выросло в другие 
времена при других 
нравах, почти с ужасом 
взирает на своих детей 
и внуков, которые так 
отчаянно задирают ноги, 
что и без того короткие 
юбки девушек практически 
открывают взору нижнее 
белье.
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МНЕНИЕ ДЕПУТАТА

Обстановка секретности, 
сопровождающая 
управление нашим 
городом, заставляет 
задавать вопросы

А лдиса Абеле 
на долж-
ность испол-

нительного дирек-
тора Вентспилсской 
городской думы назна-
чили в далеком 2009 
году. Сменился уже третий состав 
Вентспилсской городской думы, а 
Алдис Абеле ни разу не отчитывал-
ся депутатам Вентспилсской город-
ской думы о проделанной работе. Даже 
наоборот, Алдис Абеле является тем 
должностным лицом, по поводу выра-
жения доверия которому не голосова-
ли депутаты Вентспилсской думы двух 
последних созывов и которое четко и 
однозначно ограничивает работу депу-
татов меньшинства, а именно: совер-
шает противоправный акт против депу-
татов и их избирателей. Также суще-
ствует большая вероятность, что Алдис 
Абеле является одним из тех должност-
ных лиц, которые участвуют в созда-
нии и поддержании различных схем, 
чтобы председатель думы, на которого 
наложены правовые ограничения, мог 
противоправно по существу выполнять 
запрещенные ему должностные обя-
занности и получать сказочные дохо-
ды от общества «Вентспилсское агент-
ство развития» и «Ассоциация разви-
тия бизнеса» (за последнее десятиле-
тие Лембергсу выплачено не менее 2,3 
млн евро, в том числе, средства, пере-
численные Вентспилсской городской 
думой, Управлением Вентспилсского 
свободного порта, ООО «Курземская 
филармония», ООО «Олимпийский 
центр “Ventspils”»). 

Очень возможно, что причина щедрой 
зарплаты для Алдиса Абеле кроется в 
абсурде, который вот уже более деся-
ти лет поддерживает председатель 
думы, ограниченный в правах, и те, 
кто прикрывает это беззаконие в соб-
ственной партии, администрации думы 
и госуправлении. 

К сожалению, подобные действия все 
больше удаляют нас от истинного бла-
гополучия. Люди продолжат уезжать. 

Aйвис Ландманис,
депутат Вентспилсской думы 

С 30 января в Латвии объявлена эпидемия гриппа. По словам специалистов, эпидемия 
гриппа еще только набирает силу. Напомним, что в начале эпидемии Вентспилс по коли-
честву заболевших гриппом занимал своего рода лидирующие позиции – в расчете на 
душу населения больше всего заболевших было в Лиепае, Вентспилсе и Даугавпилсе. 
Эпидемия распространяется, число заболевших увеличилось более чем в три раза. В 
этом году грипп унес жизни девяти человек, хотя это значительно меньше, чем в анало-
гичный период прошлых лет. 

Что делать, чтобы избежать гриппа: 
• одеваться по погоде;
• регулярно проветривать помещения;
• в течение дня как можно чаще мыть руки; 
• стараться реже посещать места массового скопления людей – кинотеатры, магазины, 
общественный транспорт; 
• пить как можно больше жидкости – травяные чаи, соки, минеральную воду (очень хорошо 
заваривать чай из тысячелистника, мяты, ноготков, клевера, душицы, цветков липы, тмина, 
лабазника с медом); 
• старайтесь не прикасаться грязными руками к глазам, носу, рту, чтобы не давать вирусам 
возможности проникнуть в ваш организм; 
• старайтесь избегать близкого общения с людьми, у которых уже наблюдаются симптомы 
заболевания; 
• 80% иммунитета человека – в желудочно-кишечном тракте, поэтому задумайтесь над сво-
ими привычками питания, важно включать в свое меню достаточное количество овощей и 
фруктов, а также пить достаточный объем жидкости. 

Распространяется эпидемия гриппа. Вентспилс – 
среди городов, в которых больше всего заболевших

По сравнению с другими 
инфекционными заболе-
ваниями, грипп обладает 
высокой скоростью рас-
пространения, характер-

на частота и тяжесть вызванных им осложне-
ний. Существует три типа вируса гриппа: A, B 
и C. Самые тяжелые эпидемии и пандемии 
гриппа обычно вызывает вирус типа А, он же 
является и самым распространенным. Грипп 
типа В может вызвать меньшие, локальные 
вспышки заболевания. Мутации происходят 
в 2-3 раза медленнее, чем у вируса типа А. 
В свою очередь, реже всего встречающий-
ся вирус типа С обычно вызывает лишь лег-

кое заболевание. По словам специалистов, 
в этом году более распространен вирус типа 
В, что означает, что эпидемия должна быть 
более щадящей. В период активности грип-
па нужно учитывать, что тяжелее всего это 
заболевание переносят пожилые люди и те, 
кто имеет хронические заболевания – сердеч-
но-сосудистой системы, легких, почек, а также 
сахарный диабет, онкологические заболева-
ния, хронические инфекции и др. Грипп осо-
бенно опасен для маленьких детей и бере-
менных женщин. 

Самым эффективным средством в борь-
бе с гриппом является вакцинация. Ее можно 
провести и в начале эпидемии, вакцинация 

позволяет избежать тяжелых последствий 
гриппа. С учетом того, что сезон гриппа обыч-
но длится несколько месяцев, до самого 
конца апреля, а иммунитет после вакцинации 
вырабатывается в течение десяти дней, еще 
не поздно сделать прививку против гриппа, 
оценив все риски. 

Национальная служба здоровья напомина-
ет, что во время эпидемии гриппа из государ-
ственного бюджета оплачиваются домашние 
визиты семейных врачей к больным гриппом. 
Эти пациенты должны заплатить только уста-
новленный пациентский взнос – 2,85 eвро.

Специалисты прогнозируют, что кульми-
нации заболеваемость гриппом достигнет в 
марте. Нужно помнить, что грипп может быть 
беспощадным. 

Симптомы гриппа: резкое начало, голов-
ная боль, лихорадка, высокая температура, 
ломота в костях, заложенный нос без насмо-
рка и сухой, «лающий» кашель. Заболевший 
человек заразен за 24 часа до проявления 
симптомов и до самого их исчезновения. В 
первые два–пять дней организм человека 
является просто рассадником вируса гриппа 
и опасным для окружающих. Если не возни-
кает осложнений, то болезнь длится неде-
лю. Это время нужно провести дома, так 
как опасна не сама болезнь, а ее осложне-
ния. Самые частые осложнения гриппа – это 
бронхит и пневмония, которые развиваются, 
когда присоединяется инфекция. 

СОВЕТЫ ДЛЯ УКРЕПЛЕНИЯ 
ИММУНИТЕТА

В ситуации, когда человек уже заболел, 
рекомендуется дополнительно употреблять 
пищевые добавки. Обычно это или синтети-
ческие, или природные средства. Из природ-
ных средств лучшее – это эхинацея (ее можно 
принимать как в каплях, так и в таблетках). 
Также очень хорошо употреблять в пищу рас-
тения, содержащие биофлавоноиды, напри-
мер, экстракт семян грейпфрута (его можно 
купить в каплях). Из синтетических средств 
лучше всего иммунитет повышают различ-
ные витамины, на первом месте из кото-
рых витамин С. Обычная профилактическая 
доза составляет 75 мг витамина С в день, а 
если человек заболел, то 1 г. Чаще всего о 
нехватке в организме этого витамина свиде-
тельствует кровоточивость десен. Если чело-
век использует витаминный комплекс, нужно 
обращать внимание, есть ли в нем витамин 
С. Если же человек уже простудился или 
заболел гриппом, такой комплекс не поможет 
– как уже упоминалось, в этом случае необ-
ходимо употреблять 1 г витамина С в день. 
Однако нужно быть внимательным, чтобы не 
допустить передозировки, так как это может 
вызвать нарушения в работе почек. 

Из народных средств для укрепления 
иммунитета подойдет чеснок, который имеет 
выраженный антиоксидантный эффект, а 
также лук. Рекомендуется также есть кислую 
капусту, поскольку в ней много витаминов. 

Не стоит забывать и о том, что на иммуни-
тет положительно влияют радость, позитив-
ные эмоции, смех и счастье. 

Согласно опубликованной думой инфор-
мации, Алдис Абеле в январе этого года 
«на руки» получил 4206 евро и 36 центов 
(в декабре 2017 года – 4003,7 EUR). В то 
же время исполнительный директор значи-
тельно большего и гораздо более богатого 
города Риги, депутат думы Юрис Радзевичс 
в декабре прошлого года (за январь дан-
ные ещё не опубликованы) в зарплату полу-
чил 2365,59 евро. Исполнительный директор 
Юрмальской думы получил 2859,38 евро, а 
исполнительному директору Даугавпилсской 
думы выплачены 1743,39 евро, которые 
включают также и отпускные деньги в разме-
ре 1091,75 евро. Исполнительный директор 
Вентспилсской городской думы в плане нет-
то-зарплаты обогнал даже президента стра-
ны с его  3542, 52 евро (до уплаты нало-
гов – 5121 евро); руководителя канцеля-
рии президента Арниса Салнайса с месяч-
ной зарплатой в 3978 евро, председателя 
Сейма Инару Мурниеце с 2888,27 евро, пре-
мьер-министра Мариса Кучинскиса, который 
в января «на руки» получил  3789,33 евро, 
и главного чиновника государства, дирек-
тора Государственной канцелярии Яниса 
Цитсковскиса, который получил 2833,63 евро.  

Закон вот уже в течение семи лет требу-
ет, чтобы все 119 самоуправлений Латвии 
ежемесячно публиковали размер получен-
ной «на руки» зарплаты» всех депутатов, а 
также должностных лиц самоуправлений. 
Закон возложил на них на всех одинаковые 
обязанности, а также предоставил одина-
ковые права, однако в отношении размера 
заработной платы разница драматичная.  Не 
установлен ни потолок заработной платы 
депутатов и должностных лиц самоуправле-
ний, ни также «красные линии», ниже кото-
рых уже больше идти нельзя. Вопросы зар-
плат депутатов в руках самих самоуправле-
ний.  В результате создалась ситуация, когда 
лояльность к “самоуправцам» самоуправле-

Исполнительный директор Вентспилсской городской 
думы в плане заработной платы превзошёл президента 
государства, премьер-министра и спикера Сейма

ний себя оправдывает. Чем лояльнее депу-
тат, тем в большем числе комитетов, или в 
случае с Вентспилсом, комиссиях, депутат 
работает, да и получает больше. 

По этому вопросу как масс-медиа, так и 
политические эксперты не раз поднимали 
шум. Например, в исследовании «Баланс 
и контроль власти в самоуправлениях 
Латвии», проведённом в 2017 году исследо-
вателями политического центра “Providus” 
Иветой Кажокой и Лигой Стафецкой сделан 
неутешительный вывод – заработная плата 
является сильнейшим оружием в руках пред-
седателей дум: «Обеспечение возможностей 
дополнительного заработка депутатам обо-
рачивается в попытки обеспечить важные 
голосования и вплоть до охраны коррумпи-
рованной и окостеневшей власти». 

В настоящее время нет оснований счи-
тать, что ситуация с «награждением» при-
ближённых и лояльных может измениться 
– эту сферу в государственном управлении 
никто не контролирует и данные не анализи-
рует. Следовательно, мало надежды понять, 
почему, например, исполнительный дирек-
тор города Риги с её более чем 640 тысяча-

ми жителей и с прогнозируемыми в 2018 году 
доходами в бюджет в размере 906 622 100 
евро получает в месяц почти на две тысячи 
евро меньше, чем исполнительный директор 
города Вентспилса. Для сравнения можно 
упомянуть, в Вентспилсе, согласно офици-
альным данным, в начале 2017 года были 
задекларированы 39 286 жителей, а запла-
нированные в 2108 году доходы общего бюд-
жета составляют 70 874 324 евро. 

Можно предположить, что Вентспилс в 
отношении средней заработной платы во 
всех сферах, не только в отношении зара-
ботной платы должностных лиц самоуправ-
ления, на изрядный шаг впереди осталь-
ной Латвии, однако это не так.  Как свиде-
тельствует данные ежегодного исследова-
ния зарплат и вознаграждений Интернет-
предприятия по отбору персонала CV-Online 
Latvia, то самая высокая средняя нетто-зар-
плата – 936 евро в Риге, самая низкая в 
Даугавпилсе – 582 евро.  В свою очередь 
средняя зарплата в Пририжском регионе и в 
Юрмале – 865 евро, в Земгале –  680 евро, в 
Курземе – 678 евро, в Видземе – 649 евро, а 
в Латгале – 594 евро. 
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«ABLV Bank» 
самоликвидируется 
На внеочередном общем собрании 
акционеров «ABLV Bank» было при-
нято решение о начале процесса 
самоликвидации. Руководство банка 
пояснило, что такое решение приня-
то для максимальной защиты инте-
ресов клиентов и кредиторов и с учё-
том принятого Европейским центро-
банком решения о начале процесса 
ликвидации. Банк считает, что таким 
образом лучше всего сможет обеспе-
чить защиту своих активов, чтобы 
рассчитаться со всеми клиентами.  

Колеговой грозит 
тюремное заключение 
Прокуратура по расследованию 
финансовых и уголовных престу-
плений за предоставление ложных 
сведений в декларации о доходах 
государственных должностных лиц 
выдвинуло обвинение против руко-
водителя Государственной службы 
окружающей среды Инги Колеговой. 
За такое преступное деяние к ней 
может быть применено лишение 
свободы до трёх месяцев, прину-
дительные работы или денежный 
штраф.  

Римшевич зарплату 
не получит
Президент Банка Латвии Илмар 
Римшевич не получит заработную 
плату так долго, пока он не будет 
исполнять должностных обязанно-
стей. Банк после консультаций с 
Бюро по предотвращению и борьбе 
с коррупцией об установленной И. 
Римшевичу мере пресечения полу-
чил все необходимые объяснения. 
С 20 февраля И. Римшевич не был 
на работе. В январе И. Римшевичу 
в зарплату выплачены 10 287 евро. 
Суд позднее отказал в его просьбе – 
отменить примененную к нему меру 
пресечения – запрет на выполнение 
должностных обязанностей и запрет 
на выезд из страны. 

Введение э-направлений 
пока отменено
Новый этап в обязательном вве-
дении э-здоровья – электрон-
ные направления к врачу или на 
обследования будут введены не 
с 1 марта, а с 1 января следу-
ющего года, решило правитель-
ство. Однако, следует сказать, что 
направления в три больницы уни-
верситетского уровня врачи долж-
ны будут обязательно выписывать 
электронно с 1 сентября.  

У Майзитиса широкая 
поддержка Сейма 
Комиссия по национальной безо-
пасности Сейма единогласно под-
держала повторное утвержде-
ние Яниса Майзитиса на долж-
ность директора Бюро по защи-
те Сатверсме. Депутаты заслуша-
ли Яниса Майзитиса на заседании 
комиссии и выразили поддерж-
ку его видению дальнейшей рабо-
ты. Комиссия будет просить Сейм 
по возможности быстрее рассмо-
треть этот вопрос. До сих пор пред-
ставленные в Сейме политики не 
высказывали возражений против 
продления сроков полномочий Я. 
Майзитиса.  

2600 предприятий платят 
минимальную зарплату 
Служба государственных доходов 
опубликовала список работода-
телей, средняя месячная зарпла-
та работников которых равняет-
ся размеру установленной в госу-
дарстве минимальной заработной 
платы или меньше. В него вклю-
чены более 2600 работодателей. 
В списке различные предприятия, 
негосударственные и профессио-
нальные организации, общины (при-
ходы) различных религиозных кон-
фессий, кооперативные общества 
и крестьянские хозяйства. Вторую 
часть в удельном весе теневой 
экономики Латвии в размере 40% 
по-прежнему составляют «зарплаты 
в конвертах». 

В ЛАТВИИ

На организованный Объединением служения женщин «День добрых дел» посетители  
приезжали даже из других краёв.

Чтобы получить приготовленные Европейским фондом поддержки продуктовые пакеты,  
возле кафе «Betānija» иногда даже выстраивалась очередь

РЕЙНИС КАК КАТАЛИЗАТОР 
Основной работой было найти тех, кто 

поддерживает общество, и спонсоров, так 
как любые мероприятия для этого континген-
та требуют средств. Первыми руку помощи 
протянул Латвийский союз баптистских церк-
вей (LBDS), работающие в Вентспилсском 
порту предприятия, которые в последнее 
время делают это при посредничестве осно-
ванного в прошлом году общества “Ventspils 
uzplaukumam” («Для расцвета Вентспилса»), 
вентспилсский Ротари-клуб, частные жертво-
ватели.  Это дало Элите возможность вместе 
с дочерью, со многими и многими активиста-
ми общины и добровольными помощника-
ми из Вентспилса, краёв Латвии и даже из 
США уже десять лет подряд устраивать твор-
ческие лагеря для детей с особыми нужда-
ми “Cerību planēta” («Планета надежд»).  И 
не только – в рамках отдельных программ в 
них участвуют также мамы, слушают советы 
специалистов по уходу за больными детьми, 
делятся опытом, получают моральную под-
держку от присутствующих духовных лиц.  

Лагеря проходят в прекрасной, специально 
оборудованной школе-интернате в Пельчи. 
Пельчская специальная начальная школа-ин-
тернат – центр развития собирает детей из 
многих краёв Латвии. Обычно контакты в 
лагере, который длится неделю, переходят 
в дружбу между молодыми людьми, детьми 
и их добровольными помощниками или анге-
лами-хранителями, и эти связи с помощью 
интернета и телефона сохраняются на про-
тяжении многих лет и оберегают этих осо-
бенных детей от практически неминуемого 
одиночества. Элита считает, что у четырнад-
цатилетнего Рейниса, несмотря на физиче-
скую слабость, очень светлая голова и боль-
шое желание учиться, и он на добрые мысли, 
дела и чувства косвенно побудил так много 
людей, сколько и не каждый взрослый смо-
жет за всю жизнь. Скромно умолчала о том, 
что зов души Рейниса первой поняла она 
и родители мальчика, и с благословением 
Божьим и помощью многих хороших людей 
она действует так, чтобы всё это отзывалось 
в сердцах других детей с похожей судьбой и 
взрослых, которые очень хотят им помочь.   

В ВЕНТСПИЛСЕ ЕДИНСТВЕННОЕ  
ХРИСТИАНСКОЕ КАФЕ 

Служение гуманизму семьи Лапиньшей 
и их близких выражается и в ином роде. 
Люди-прагматики возможно назовут это биз-
несом, но по сути это такая работа по душе, 
как и всё ранее перечисленное, так как этим 
можно заработать только на скромное житие.  
Речь идет об открытии христианского кафе 
“Betānija” в находящемся рядом с баптист-
ской церковью доме общины и дальней-
шем его содержании.  Предложение взять в 
аренду часть национализированного ещё в 
советское время и использовавшегося для 
различных нужд здания и устроить там супо-
вую кухню Элите высказал пастор Петерис 
Тервитс. К тому времени в общине её уже 
хорошо знали и уважали как руководителя 
Объединения служения женщин и как чело-

века, который понимает в торговле (допу-
ская, что в случае необходимости она сможет 
проконсультироваться по вопросам обще-
ственного питания с имеющими специальное 
образования сёстрами и членами общины). 
Всё так и случилось, но вначале было трудно 
найти средства на это благое дело. Вначале 
средства давала только община, и денег хва-
тало на то, чтобы два раза в неделю выдать 
по пол-литра супа и несколько кусочков хлеба 
15 человекам.  Когда на благотворительность 
свою лепту внёс местный Ротари-клуб, число 
порций в кафе “Betānija” Элита смогла удво-
ить. Затем созданный и руководимый Элитой 
центр помощи “Spēkavots” выиграл в прово-
димом самоуправлением конкурсе на  пре-
доставление услуг суповой кухни лицам, ока-
завшимся в кризисной ситуации, и число 
получающих эту услугу выросло до 70 чело-
век. С выданными самоуправлением тало-
нами теперь за миской супа и тремя кусоч-
ками хлеба они могут приходить ежеднев-
но.  Кроме того, на кухне кафе “Betānija” по 
заказу готовится еда для нужд обитателей 
специализированного центра по уходу “Vēji” 
вентспилсского отделения Латвийского объе-
динения самаритян, где, как и в похожих пан-
сионатах для пожилых людей, четырёхразо-
вое питание. 

СЛУЖИТ ВСЯ СЕМЬЯ 
«Восхищаюсь нашими поварами, которые 

из выделенной малости продуктов иногда 
могут приготовить почти что кашу из топора, 
могут приготовить такой вкусный суп, какой 
еще в хорошем ресторане поискать надо. 
Прошу не воспринимать это как самовосхва-
ление свой семьи, но за долгий и самоотвер-
женный труд, по-моему, уважения заслужи-
вает снабженец, мой муж Харийс, который 
научился за малые деньги поставлять на 

кухню нужные продукты питания, а также всё 
необходимое для содержания здания. Если кто-
то думает, что всё необходимое для порции супа 
можно купить за выделяемый городской соци-
альной службой неполный евро, пусть попробу-
ет сделать это сам.  У Харийса получается. На 
мой взгляд, это только логично, что в служение 
включается семья, потому что делать это можно 
только в том случае, если ты чувствуешь под-
держку и понимание твоих действий со сторо-
ны близких.  В общине Объединения служения 
женщин можно найти много примеров того, что 
женщинам лучше удаётся эмоциональная сто-
рона ухода, а вот для практической помощи на 
помощь зовут мужчин, и они никогда не отка-
зывают.    Женщины привыкли часто и много 
общаться между собой, таким образом опе-
ративно узнавая, кому и какая именно нужна 
помощь. Так как, например, для судьбы оди-
ноких людей, решающими иногда могут стать 
несколько часов.  И в таких случаях наши муж-
чины действуют быстро и без паники. 

Многодетные семьи в кафе “Betānija” обыч-
но приходят с бидончиком и берут еду домой, 
чтобы хотя бы раз в день у семьи была горячая 
похлёбка. Вышедшие из тюрьмы мужчины про-
сят дополнительную порцию и не верят, что у нас 
ничего не остаётся. Есть и такие, которые в пре-
дыдущий вечер дружат с алкоголем, и из ложки, 
которую они еле-еле держат дрожащей рукой, 
половина выливается на стол», заметила Элита, 
не виня своих посетителей, оказавшихся в такой 
прискорбной ситуации, так как у бед и несчастий 
этих людей есть причины и которых со стороны 
понять сложно, а осудить легко.   

ПОДДЕРЖАТЬ НА ПУТИ К ИИСУСУ 
«Возможно, кто-то думает, что мы через супо-

вую кухню и раздачу получаемой из Дании 
одежды б/у пытаемся оказавшийся в кризисной 
ситуации контингент привлечь к вере. Это не 
так. Если у оказавшихся в кризисной ситуации 
людей есть уши, не окаменевшие в отношении 
Бога и окружающих людей сердца, то мы свои-
ми примерами из жизни стараемся показать, что 
себя можно найти и спасти в христианской вере. 
Понимаю, что путь к Богу у каждого есть будет и 
по времени, и по выражению совершенно дру-
гим. Есть такие, кто его увидел и начинают идти 
этим путём. Мы их можем поддержать в их нео-
бычном восхождении к Иисусу или в охвативших 
их сумеречных чувствах, но шаги каждый дол-
жен сделать сам.  

У Элиты сохранились в памяти слова из ког-
да-то слышанной или прочитанной пропове-
ди о том, что служить можно по своим воз-
можностям и с того места, где ты есть, и тем, 
что ты можешь».  И ещё, что служение – это 
мерило веры и человечности. И как написано 
в Евангелии от Матфея, никто не может одно-
временно служить двум господам, и Богу, и 
богатству. 

Элите хотелось бы верить, что эта тысячелет-
ней давности истина останется в силе и в совре-
менном мире. 

Служит Богу и людям
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Убиты благородные олени 
В Угальской волости Вентспилсского края 
на поле найдены два подстреленных благо-
родных оленя. Согласно информации поли-
ции, лиц, подозреваемых в совершении этого 
преступного деяния, пока нет.  Правда, начат 
криминальный процесс, но закончится ли он 
каким-либо результатом, в настоящее время 
прогнозировать еще сложно. Это не первый 
случай, когда констатированы подстрелен-
ные благородные олени, однако такое случа-
ется не часто.  

Открыл двери кабинет реабилитации 
В пятницу в помещениях баскетбольно-
го холла Олимпийского центра «Вентспилс» 
откроется кабинет физиотерапии и реабили-
тации, ставший в городе первым современ-
ным пунктом такого рода.  Ведущим сертифи-
цированным специалистом в кабинете будет 
известный в Латвии физиотерапевт Райвис 
Аршаускис. Кабинет предусмотрен для забо-
ты о здоровье воспитанников спортивной 
школы «Spars» и вентспилсских спортсменов. 
В определенные часы приёма услуги смогут 
получить и остальные вентспилчане. 

Перестроят перекрёсток 
На дамбе Сарканмуйжас, возле вентспилс-
ского Парка водных приключений закрыт 
разворотный пункт движения, так как здесь 
начнётся перестройка перекрёстка дамбы 
Сарканмуйжас и улицы Лауку, а также будет 
установлен светофор на пешеходном перехо-
де около Вентспилсской средней школы № 6.  

Ночной приют в круглосуточном 
режиме 
Принимая во внимание сильный мороз, ноч-
ной приют Латвийского общества самаритян 
в городе Вентспилсе работает в круглосуточ-
ном режиме. Он обеспечивает людям ночлег, 
кратковременный социальный уход и психо-
логическую реабилитацию, питание, возмож-
ности личной гигиены, а также одежду. Услуги 
не предоставляются людям, которые находят-
ся в состоянии опьянения. Приют одновре-
менно можно найти примерно для 40 человек.  

Остановлены работы у озера 
Бушниеку 
Сильные ливни в прошлом году повлияли на 
работы по строительству тротуара и трас-
сы велосипедной дорожки на берегу озера 
Бушниеку. Слишком сильно поднялся уро-
вень воды в озере, из-за чего почва и поч-
венный покров на берегу озера переувлаж-
нены. Поэтому было решено строительные 
работы прервать до момента, когда погодные 
условия нормализуются и станет возмож-
ным технологически правильное строитель-
ство велодорожки. 

Традиция чествовать лучших 
подрядчиков 
ООО «»Ventspils nafta» termināls» чествовало 
подрядчиков, которые в прошлом году показа-
ли самые высокие результаты в безопасности 
труда, культуре организации и качестве услуг. 
Во время церемонии награждения, которая 
состоялась уже в третий раз, чествовались 
лауреаты в пяти категориях и награды полу-
чили ООО «Impel Serviks», ООО «Ostcelts 
Būve», «Inspecta Latvia», ООО «Latteps» и 
ООО «Multicomp».

Памятное место кавалерам Военного 
ордена Лачплесиса 
Чтобы почтить память кавалеров Военного 
ордена Лачплесиса и в честь 100-летия 
Латвии возле здания Вентспилсской город-
ской думы будет благоустроено и освещено 
место, где будет установлен обработанный 
памятный камень – стела. Его автор – худож-
ник Янис Струпулис. На камне будет выграви-
рована надпись «Par Latviju!» и имена тех 15 
жителей города Вентспилса и Вентспилсского 
края, которые получили первую высшую 
награду Латвийского государства – Военный 
орден Лачплесиса.

В ВЕНТСПИЛСЕ РЕШЕНИЯ САМОУПРАВЛЕНИЯ

Ровно неделю назад в присутствии должностных лиц различного ранга, а также самих немецких архитекторов Дэйвида Кука и Мартина 
Хаса, строителей и других заинтересованных лиц состоялся праздник стропил в Вентспилсской музыкальной средней школе с функци-
ей концертного зала. Здание сейчас уже практически подведено под крышу, однако работы еще много. Планируется, что открытие ново-
го здания стоимостью почти 31 млн евро состоится в 2019 году. 

Дума возьмет заем 
в 160 000 eвро на ремонт 
в 1-й гимназии 

Вентспилсская городская дума приняла 
решение в этом году взять в Государственной 
кассе долгосрочный заем в размере 160 000 
евро, чтобы произвести ремонтные работы в 
помещении Вентспилсской государственной 
1-й гимназии. В соответствии с единоглас-
но принятым думой решением, заем будет 
взят под установленные Государственной кас-
сой проценты на срок до 10 лет. Погашение 
основной суммы кредита начнется с 1 апреля 
2019 года. Выбирать кредит планируется по 
частям в рамках установленной в очередном 
календарном году суммы. Для возврата кре-
дита дума обещает гарантировать бюджетные 
средства самоуправления. 

Речь идет лишь о небольшой части запла-
нированных в этом году ремонтных работ в 
учебных заведениях. Общие затраты на про-
ект модернизации городских школ составят 
5,2 млн евро. Львиную долю, или 4 млн евро, 
составит финансирование ЕС, часть расхо-
дов будет покрыта из средств госбюджета, 
вложения думы – неполный миллион евро. 
Согласно намеченному плану, в этом году в 
1-й основной школе, Парвентской основной 
школе, Вентспилсской государственной 1-й 
гимназии, 4-й и 6-й средних школах будет про-
изведен ремонт в 54 учебных помещениях, в 
том числе, в трех кабинетах естествознания. В 
пяти школах будет улучшена инфраструктура 
информационно-коммуникационных техноло-
гий. Всего на ремонтные работы в школах пла-
нируется израсходовать 2,1 млн евро. 

В Вентспилсском техникуме будет отведено 
2,5 млн евро на модернизацию оборудования 
в тех помещениях, в которых это не было сде-
лано три года назад, во время реконструкции 
техникума. Это помещения, в которых осваи-
вают навыки будущие сварщики, техники-элек-
троники, техники компьютерных систем и др. 

Будет взят кредит в 
размере 1,078 млн 
евро на мероприятия 
по уменьшению риска 
наводнений 

Вентспилсская городская дума реши-
ла взять в Государственной кассе заем в 
размере 1,078 млн евро на мероприятия по 
уменьшению риска наводнений в Вентспилсе. 
Дума решила взять кредит под установлен-
ные Государственной кассой проценты на срок 
до 10 лет. Планируется, что основную сумму 
займа самоуправление начнет возвращать 
лишь начиная с 1 апреля 2020 года, используя 
для этих целей средства бюджета думы. 

Этот кредит будет взят в связи с широкими 
мероприятиями по очистке и благоустройству 

Праздник стропил в Вентспилсском концертном 
зале стоимостью 31 млн евро состоялся

На мероприятии госсекре-
тарь Министерства куль-
туры Даце Вилсоне отме-
тила: «В Вентспилсской 
музыкальной школе 

свой талант развивает каждый десятый вент-
спилсский школьник, возможностями полу-
чить музыкальное образование интересуют-
ся и активно их используют дети и молодежь 
всего региона, к тому же, эта тенденция рас-
тет». Она указала, что дети в будущем смогут 
заниматься в новых, современных помещени-
ях. В то же время сами вентспилчане и гости 
из любого уголка Латвии смогут насладиться 
разнообразными культурными мероприятия-
ми в региональном концертном зале. 

Безусловно, здание архитектонически 
очень удачно и интересно, при его создании 
использован ряд инновационных методов и 
идей, это в известной мере уникальный про-
ект в масштабе Латвии. Однако многим до сих 
пор не дает покоя мысль, как в таком срав-

нительно небольшом городе такой впечатля-
ющий культурный центр наполнить содержа-
тельно, ведь параллельно работу продолжит 
дом театра «Юрас варти», в котором прохо-
дят практически все крупнейшие театральные 
представления, оперные концерты, а также 
концерты симфонической музыки и других 
музыкальных жанров. Как Вентспилсскому 
самоуправлению удастся разделить этот 
пирог по-дружески и насколько существенная 
отдача для Латвии будет от этого впечатляю-
щего центра – мы сможем начать оценивать в 
следующем году. 

Здание Вентспилсской музыкальной школы 
и концертного зала начали строить ровно год 
назад – в феврале прошлого года. Общая 
площадь здания составит 6883 кв. м. 76% 
помещений будет отведено под нужды школы, 
а 24% – для реализации коммерческих и 
некоммерческих функций концертного зала. 
В течение года с начала строительства смон-
тирована большая часть стальных конструк-

ций крыши. Полностью построены конструк-
ции технических помещений, малый зал, 
атрий с административными помещениями и 
библиотекой. Над большим залом возведены 
стальные конструкции помещений для заня-
тий Музыкальной средней школы, в марте 
планируется закончить постройку оставшихся 
технических помещений на третьем и четвер-
том этаже в западной части здания. В поме-
щениях на первом и втором этаже, в которых 
есть перекрытия, ведется создание внутрен-
них инженерных сетей. Внешние инженерные 
сети здания уже практически завершены. 

Проект здания разработало представленное 
немецким архитектором Дэйвидом Куком архи-
тектурное бюро «Haascookzemmrich Studio 
2050». Строительные работы ведет строитель-
ное объединение «Merks – Ostas celtnieks», 
которое победило в конкурсе, предложив дого-
ворную цену 25,63 млн евро без НДС. Расходы 
на строительство здания в целом составят 
примерно 31 млн евро с НДС. 

Видумупите. Всего в Вентспилсе планируется 
мероприятия по предотвращению наводне-
ний и риска береговой эрозии произвести на 
пяти объектах. Работа уже идет полным ходом 
начиная с осени, а весь проект целиком будет 
осуществляться в период до 2020 года. 

Выделено 370 000 
eвро для организаций 
социальной сферы 

Вентспилсское городское самоуправление 
выделило 370 000 евро на обеспечение дея-
тельности организаций общественного блага, 
делегирование отдельных функций самоу-
правления и приобретение услуг. 

Всего финансирование будет распределе-
но среди 23 обществ и фондов – Общество 
инвалидов, общество пенсионеров «Ventspils 
liedags», Объединение политически репресси-
рованных Вентспилсского края, Вентспилсское 
региональное общество Латвийского союза 
глухих, Вентспилсская территориальная орга-
низация Латвийского общества слепых, центр 
альтернативного ухода «Дом милосердия», 
Латвийская ассоциация антигитлеровской коа-
лиции, фонд «Dzīvības maize», центр соци-
альной и душевной реабилитации «Vairogs», 
«Pērļu pasaule», Латвийский Красный Крест, 
диаконический центр в Вентспилсе и др. 

Центр поддержки для семей и детей с осо-
быми нуждами «Cimdiņš» оказывает услуги 
социальной реабилитации каждый рабочий 
день, по меньшей мере, 20 детям и молодым 
людям с особыми нуждами, которые деклари-
ровали свое местожительство в Вентспилсе. 
На деятельность центра «Cimdiņš» выделено 
52,1 тыс. евро. 

Латвийское объединение самаритян обе-
спечивает в Вентспилсе услуги ночного при-
юта. Его деятельность особенно важна имен-
но сейчас, когда стоят сильные морозы. 
Общество каждую ночь оказывает услуги, по 
крайней мере, 30 лицам без определенно-
го места жительства или тем, кто оказался в 
трудной ситуации. Оказываются и другие соци-
альные услуги. Для этих целей выделено 204 
тыс. евро. 

В марте Социальная служба объявит кон-
курс на финансирование проектов по соци-
альной помощи населению. Поддержка пред-

усмотрена для физических и юридических 
лиц, которые желают своей деятельностью 
способствовать оказанию социальных услуг 
или других мероприятий помощи живущим 
в Вентспилсе социально малозащищенным 
жителям и лицам из группы риска. На эти цели 
выделены средства в размере 6000 eвро. 

B Музее под открытым 
небом планируется 
за 0,488 млн евро 
построить навес 
для лодок и создать 
экспозицию 

В вентспилсском Приморском музее под 
открытым небом в ближайшем будущем пла-
нируется построить навес для 20 исторических 
лодок, а также создать экспозицию, связан-
ную с рыболовством. На реализацию проекта 
потребуется 488 322 eвро.

Депутаты Вентспилсской городской думы 
единогласно поддержали подачу проек-
та «Навес для лодок в Приморском музее 
под открытым небом» на открытый конкурс 
проектов Европейского фонда морских дел 
и рыбного хозяйства. В случае поддержки 
проекта в Приморском музее под открытым 
небом будет построен навес для 20 историче-
ских лодок, которые в данный момент посте-
пенно реставрируются. Кроме того, в проект 
включено создание экспозиции, связанной с 
рыболовством.

По словам работников музея, коллекция 
имеющихся в Приморском музее под откры-
тым небом плавучих средств, связанных с 
рыболовством и морским транспортом, явля-
ется самой большой в Латвии. В нее входят 
26 гребных и моторных лодок, изготовленных 
различными мастерами и использованных в 
Курземе и окрестностях Рижского взморья. 
Коллекция Вентспилсского музея представ-
ляет собой самое обширное собрание пред-
метов, повествующих о рыбацких традициях 
в стране, доступное для посетителей музеев. 
В соответствии с концепцией, проектируемый 
архитектонический образ навеса органически 
и тематически впишется в общую картину 
Приморского музея под открытым небом. 
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На организованном женщинами из Объединения служения женщин базарчике в рамках «Дней добрых дел» во дворе  
дома баптистской общины

На организованном Объединением служения женщин  
баптистской общины базарчике кулинарных изделий  
во дворе дома баптистской общины.

ЧУДО ВЫЗДОРОВЛЕНИЯ 
Первое подтверждение тому, что группа людей старается 

и может помочь кому-то, кто попал в беду, Элита получила 
ещё в раннем детстве. В то время она вместе с родителями 
и сёстрами Гитой и Лигитой жила в находящемся недалеко от 
города посёлке Таргале.   Они были простыми людьми, отец – 
тракторист, мать – доярка. Работа, конечно, тяжелая и небла-
годарная, и так случилось, что мать тяжело заболела. На том 
уровне медицины почти что неизлечимо, поэтому бабушка 

Служит 
Богу  
и людям
Вентспилчанка Элита Лапиня является 
одной из основателей общества «Центр 
помощи “Spēkavots””, около двадцати лет 
руководит вентспилсским Объединением 
служения женщин Латвийского союза 
баптистских церквей, столько же работает в 
принадлежащем ей кафе “Betānija”, которое 
оказывает услуги суповой кухни малоимущим, 
оказавшимся в кризисной ситуации семьям, 
бездомным. Выражая самое глубокое 
уважение благотворительности как таковой 
и отдавая дань уважения людям, кто хочет 
и может   материально помочь ближнему, 
когда ему это нужно больше всего, Элита 
напоминает об одном не менее важном для 
ответственного общества аспекте – служении.  
Под этим она понимает длительный уход 
за тяжело больными, одинокими людьми, 
поддержку нуждающимся, моральную помощь 
в преодолении разрушающих зависимостей, 
оказание духовной поддержки потерявшим 
близких и в другие тяжелые моменты 
жизненных испытаний. По её мнению, служить 
можно и косвенно, показывая пример честной 
и правильной жизни тем, кто следует ложным 
ценностям.  И убедить их, что допущенные 
ранее ошибки почти всегда можно исправить 
и встать на богоугодный и приемлемый для 
общества путь. Для Элиты служение стало 
образом жизни. 

Лина, будучи человеком верующим, предложила положить-
ся на Бога. Она договорилась, что на одном из богослужений 
Вентспилсской баптистской общины помолятся за её выздо-
ровление, но перед этим Элита прочтёт маленьким прихожа-
нам стихотворение соответствующего духовного содержания. 
Подбадриваемая бабушкой и одетая в сшитое ею платьице, 
Элита так и сделала, в свою очередь пастор Жанис Лудвигс 
отслужил молебен во здравие.  Мама об этом знала и, как 
тогда оценила Элита, чудо свершилось – мама через какое-то 
время действительно поправилась. Хотя в то же время это 
казалось естественным и справедливым, что такие жаркие 
молитвы их семьи и прихожан были услышаны. 

ЗАСТАВЛЯЛИ ОСТЕРЕГАТЬСЯ 
«ОПИУМА ДЛЯ НАРОДА» 

С этого случая в дальнейшей жизни Элиту сопровожда-
ла убежденность, что в тяжелый момент можно обратиться 
к Богу и надеяться на его помощь, но чтобы активнее вклю-
читься в духовную жизнь общины, в то время ещё в голо-
ву не приходило. После долгого периода раздумий церковь 
гораздо усерднее начала посещать мама, беря с собой млад-
шую из сестёр – Лигиту. В возрасте четырнадцати лет, еще 
в советское время, сестричку в церкви и крестили.  Об этом 
событии, которое подростку казалось почти что экзотическим 
событием, и об интересных занятиях в кружках по интере-
сам в баптистской общине, она рассказывала и в школе. Это 
не понравилось атеистически настроенной классной руко-
водительнице: предупреждения и упрёки в том, что в семье 
используется религия как «опиум для народа», были выска-
заны не только ей, но и родителям. 

Забегая вперёд – насколько закономерной может быть 
ирония судьбы, эта учительница, которая в душе вовсе и не 
была зловредной учительницей, в старости, будучи больной 
и одинокой, осталась без ухода и заботы со стороны государ-
ства и ближних.  И так совпало, что именно Элита из семьи, 
пользовавшейся «опиумом для народа», от имени общи-
ны и по собственному призыву помогла ей достойно встре-
тить закат жизни. Лапиньшей на такие поступки и действия 
в свою очередь побудило одно событие, которое они потом 
горячо обсуждали, увидев в нём присутствие Бога: однажды, 
в довольно обычной ситуации в сельском доме, смертель-

ная опасность грозила двухлетней дочери сестры Элиты. Но 
какой-то внутренний голос заставил её бабушку в последний 
момент заметить опасность и предотвратить её. И вместе 
было решено, что голос Господний – это толчок для них неза-
медлительно начать творить добрые дела. 

В ТРУДНОСТЯХ СОЗДАННЫЙ “SPĒKAVOTS”
В ранней юности у Элиты в голове было больше светских 

вещей – получение образования, выбор места работы. Да, 
и создание семьи.  И всё получалось довольно складно: в 
Риге она получила профессию специалиста в сфере торгов-
ли, получила работу в Кулдиге, незадолго до этого встрети-
ла Харийса, с которым совпали мысли о создании семьи и 
переселении в Вентспилс, откуда был муж.   Элите всё это 
понравилось, так как здесь, в сфере общественного пита-
ния работали обе сестры, получившие образование по этой 
профессии.  Элита продолжала работать в торговле и нача-
ла понемногу всё активнее участвовать в жизни баптист-
ской общины, а затем стала руководителем Объединения 
служения женщин. В Вентспилсе у супругов родились дети 
–  Даце и Эдгарс, которые после окончания школ в городе, 
в Риге приобрели хорошие специальности – дочь в медици-
не, а сын вначале в общественном питании, а позднее – в 
сфере финансов.  Они создали семьи, и у Элиты уже три 
внучки и внук. Все они очень хорошие и бесконечно люби-
мые, но у Рейниса в раннем возрасте обнаружили редкое, 
и пока трудно поддающееся лечению заболевание, которое 
изменило жизнь не только её, но в большей степени родите-
лей мальчика, бабушек и дедушек и даже многих детей с осо-
быми нуждами Вентспилса и Латвии и их близких.   Потому 
что у мамы и бабушки Рейниса хватило решимости и ума, 
создать, подобно как и в других местах в Латвии, общество 
“Palīdzības centrs “Spēkavots”” («Центр помощи «Источник 
силы»») с целью объединить для совместной деятельности 
семьи с похожей судьбой.  И, объединив усилия, по мере воз-
можностей каждого, работать, чтобы особые дети, насколь-
ко это позволяет их болезнь, и их родители воспринимались 
обществом как равные со всеми остальными, да и стали 
таковыми.  
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Т о, что все они там – сволочи и негодяи, знает каждый уважающий себя «кухон-
ный политик». Как и то, что «берут все», вопрос лишь в том, насколько высока 
планка корысти. И понятие «презумпция невиновности» стало у нас настоль-

ко растяжимым, что уже и неясно, откуда и куда нужно начинать тянуть. Скандалы с 
банкирами и банками за последние две недели стали свидетельством того, что такая 
привычная для нашего рядового гражданина позиция – кругом одни мошенники и бан-
диты – подтверждается снова и снова. 

Процесс неплатежеспособности «Trasta komercbanka», неприятности с БПБК у 
главного банкира страны Илмара Римшевича, то, что «ABLB Bank» был пойман в 
нише бизнеса нерезидентов, откровения владельца «Norvik banka» о национальных 
особенностях ведения дел – все это льет на мельницу теории заговора воду, практи-
чески сравнимую с мощным потоком Миссисипи. Если бы из всего этого объема тео-
рий можно было производить электричество, то, знаете ли, мы могли бы в одно мгно-
вение пол-Европы обеспечить бесплатной электроэнергией. Что только не услышишь, 
о чем только не рассуждают гиганты мысли в интернет-комментариях, какие только 
присоски щупалец спрута не присосались к нашей многострадальной государствен-
ной финансовой системе… И, ясное дело, бесконечное количество экспертов, специ-
алистов, знающих и наблюдающих, только что сами не присутствовали в процессе 
передачи-получения взяток, сами «из первых рук» если не знают, то, по крайней мере, 
догадываются об истинных размерах бедствия. 

Даже если непонятно, что, где, почему произошло, уверенность непоколебима, как 
бетонная плотина Гувера на реке Колорадо. Если нет аргументов, то есть вера. А веру, 
как известно, не нужно аргументировать. «Я не верю, что Римшевич виновен!» – гово-
рят одни. «Я верю, что ЧТО-ТО там точно есть!» – готовы поклясться на Библии дру-
гие. «Ясно, что «отмывают»!» – подчеркивают одни. «А вы докажите», – говорят дру-
гие. «Это гибридная война против Латвии!» – громко пропонируют первые. «Давно уже 
надо было этих мошенников публично повесить на ближайшем дубе!» – не меньшую 
убежденность и веру в справедливость демонстрируют вторые. Лишь в одном вопросе 
совпадают мнения всех сторон – дескать, только в этой стране нечто подобное вооб-
ще может произойти. Потому что в Латвии все плохо! Для этой аксиомы, почти как для 
основных постулатов в геометрии, не нужны доказательства. 

Не будем углубляться в весьма скудное количество информации, чтобы публично 
высказать вердикт относительно степени вины того или другого, не станем на этот 
раз смотреть, кто именно и что кому-то дал, отнял или оказал влияние иным обра-
зом. Пусть этими вопросами занимаются учреждения, которые должны проводить 
расследование, надзирать и предъявлять обвинения. В банальной фразе «в интере-
сах следствия» все же есть известная доля правды – ну не могут следователи требо-
вательному обществу сейчас подать на блюдечке то, что «накопали» на плодородной 
ниве коррупции и нечестного банковского бизнеса. А также совершенно очевидно, что 
как те, кто на самом деле или потенциально виновны, так и те, кто не виновен и кого 
незаслуженно тащат на виселицу, будут громко настаивать на своей невиновности. 
Тем не менее, скандалы вокруг отдельных латвийских коммерческих банков, пляски со 
взятками вокруг президента Банка Латвии, поразительные откровения невесть откуда 
взявшихся свидетелей демонстрируют один существенный нюанс в доморощенной 
политической и правоохранительной системе. По поводу одного и того же (или очень 
похожего) процесса, события или деяния у одних и тех же господ и дам, находящихся 
у власти, радикально противоположная точка зрения и действия. 

Например, крупная коалиционная партия Союз зеленых и крестьян уже который 
год и даже десятки лет понятие «презумпция невиновности» активно использует, если 
речь идет об отстраненном от должности мэре нашего города – так или иначе, у нас 
он был и остается кандидатом в премьеры (это, конечно же, не потому, что с берегов 
Венты для СЗК поступает весьма приличное финансирование), поскольку в нашей 
стране действует «презумпция невиновности». Тем, кто не знает, нужно пояснить, что 
это понятие, по крайней мере традиционно, означает то, что никого нельзя признать 
виновным, пока это не сделает суд. В свою очередь, в случае с Римшевичем растя-
жимая «презумпция» в силе лишь теоретически – те же самые люди, которые в поте 
лица защищают основной принцип любого правового государства в случае с началь-
ником города на Венте, банкира с легким сердцем бросают под скорый поезд. Потому 
что во имя доброй славы о государстве главный банкир должен бы сложить свои пол-
номочия. Некрасиво, скажем честно, но складывается впечатление, что босса цен-
трального банка страны таскают по «кнабам», шнабам и другим учреждениям. Как уже 
было сказано выше, мы не будем анализировать, насколько и как каждый из нас верит 
в вину Римшевича или, напротив, невиновность. Также не существенно, во всяком 
случае в данном контексте, является ли стечением обстоятельств череда скандалов с 
банками, банкирами и финансистами или это специально инспирированная «гибрид-
ная война» против финансовой системы Латвии. Потому что вера – понятие ирраци-
ональное, она или есть, или ее нет. К фактам вера практически не имеет отношения. 

Однако когда подобным образом тянут резину, это заставляет задать определенные 
вопросы. И самый главный из них – насколько мы готовы воспринимать рационально, 
аргументированно и, самое важное, по возможности беспристрастно такие действи-
тельно серьезные потрясения, не погружаясь в истерические вопли, достойные ком-
ментаторов в интернете. И, наконец, готовы ли те, кто стоит на страже порядка (начи-
ная со следователя полиции и заканчивая судьей Верховного суда), четко и профес-
сионально в таких сложных делах отделить зерна от плевел, отличить обычную фаль-
сификацию фактов (выражаясь современным языком – «троллинг» на любом уровне) 
от фактов, которые действительно имеют значение? Если ответ на эти вопросы поло-
жительный, тогда возникшая сложная ситуация, скорее, даст только позитивный тол-
чок репутации государства. 

Искренне ваша «Ventspilnieks.lv»
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НОВЫЕ ПРАВИЛА ТЕХОСМОТРА 
В целом сохранится существующее на 

сегодняшний день правовое регулирование 
в отношении оценки технического состояния 
транспортных средств и их оборудования во 
время техосмотра. 

В новых правилах отражена директива 
Европейского Союза о техосмотре, и в соот-
ветствии с ней в правилах КМ будут закре-
плены требования, которые уже сегодня реа-
лизуются в отношении станций техосмотра и 
их оборудования, квалификации инспекторов, 
процесса осмотра и надзора за качеством.  

Также будут уточнены и в отдельных слу-
чаях ужесточены требования в отношении 
отдельных недостатков или оценки поврежде-
ний во время техосмотра, например, действия 
тормозной системы транспортного средства и 
осветительных приборов и др. 

Одновременно с этим в Латвии изменит-
ся сам порядок нумерации выявленных в 
ходе техосмотра недостатков и поврежде-
ний, чтобы соответствовать единому стандар-
ту Евросоюза. 

Это означает, что при покупке автомобиля 
в любой стране ЕС о зафиксированных «про-
блемах» машины можно будет узнать соглас-
но единому и стандартизированному отчету о 
техосмотре.

ДОПЛАТА СЕМЬЯМ, В КОТОРЫХ 
НЕ МЕНЕЕ ДВУХ ДЕТЕЙ 

Доплата к государственному семейному 
пособию за воспитание детей в возрасте от 
одного года до двадцати лет за двоих детей 
составит 10 евро в месяц, за троих – 66 евро в 
месяц. За каждого последующего ребенка раз-
мер доплаты будет на 50 евро в месяц боль-
ше, чем за предыдущее число совместно вос-
питываемых в семье детей. Это означает, что 
за четверых детей доплата составит 116 eвро 
в месяц, за пятерых – 166 eвро, за шестерых 
– 216 eвро, за семерых – 266 eвро в месяц и т. 
д. Для того чтобы ГАСС (VSAA) могло осуще-

ствить необходимые изменения в информаци-
онных системах, вводится переходный пери-
од. ГАСС рассчитает размер доплаты за пери-
од с 1 марта 2018 года, деньги будут выплаче-
ны не позднее чем до 30 апреля. 

ИЗМЕНИЛСЯ РАЗМЕР ГОСПОШЛИНЫ 
И КАНЦЕЛЯРСКОЙ ПОШЛИНЫ 

Впредь госпошлина за подачу исполнитель-
ного листа или другого исполнительного доку-
мента к исполнению составит 3 евро вме-
сто прежних 2,85 eвро. Если лицо пожелает 
подать в суд жалобу на решение или дей-
ствия присяжного судебного исполнителя, то 
госпошлина за обжалование составит 25 евро. 
За выдачу дубликата исполнительного листа 
нужно будет внести канцелярскую пошлину в 
размере 15 eвро. Лицам, которые генериро-
вали счет госпошлины до 28.02.2018 и опла-
тили счет, но до 28.02.20108 не предоставили 
исполнительный документ для исполнения, 
необходимо будет доплатить недостающие 
0,15 EUR, указав в цели платежа номер ранее 
сгенерированного счета. Лицам, которые гене-
рировали счет госпошлины до 28.02.2018, но 
счет еще не оплатили, нужно генерировать 
новый счет на полную сумму и произвести 
оплату, указав в цели платежа новый номер 
счета. 

ПОВЫСИЛСЯ АКЦИЗ НА АЛКОГОЛЬ
С 1 марта вступили в силу изменения в зако-

не «Об акцизном налоге», которые предусма-
тривают повышение акцизного налога на все 
виды алкогольных напитков. Латвийская ассо-
циация алкогольной отрасли указывает, что 
самый большой рост цен ожидается на креп-
кий алкоголь – цена литровой бутылки повы-
сится приблизительно на 1,5 eвро. Стоимость 
вина повысится на неполные 15 центов за 
бутылку. Полулитровая бутылка пива станет 
дороже примерно на 10 центов. На напитки, 
содержащие 15-22% алкоголя, цена возрастет 
нa 25 центов за бутылку объемом 0,75 л. 

С 1 марта – изменения 
в нормативных актах
С 1 марта вступили в силу изменения в нормативных актах, которые окажут 
влияние практически на каждого жителя Латвии. Что нас ожидает? 

Исполнительный директор Вентспилсской 
городской думы в плане заработной платы 
превзошёл президента государства, 
премьер-министра и спикера Сейма

На домашней странице Вентспилсской 
думы, согласно требованиям закона о 
государственном управлении, доступна 
информация о размере заработной 
платы, выплаченной депутатам думы 
и должностным лицам в январе этого 
года. Если в плане заработной платы 
депутатов особых неожиданностей 
нет и некоторые приближенные к 
руководству думы «отцы города» 
как получали, так и продолжают 
получать почти в десять раз большую 
зарплату, чем депутаты оппозиции, 
то заработная плата исполнительного 
директора думы Алдиса Абеле 
заставит с завистью вздохнуть не 
только большинство исполнительных 
директоров крупных городов Латвии, 
но и высших должностных лиц 
государства.


